
MINUTA 

ŞEDINŢEI PUBLICE DIN DATA DE 26.04.2021 

organizată pentru dezbaterea publică a proiectului de hotărâre pentru aprobarea 

Regulamentului-cadru privind accesul şi modul de utilizare a curţilor şi terenurilor de 

sport În aer liber aflate În folosinta unităţilor de Învăţământ preuniversitar de stat şi În 

administrarea Consiliului Local al Sectorului 2, prin Direcţia Generală pentru 

Administrarea Patrimoniului Imobiliar Sector 2 

În conformitate cu prevederile art. 7 alin. (9) şi (10) din Legea nr. 5212003 privind 

transparenţa decizională În administraţia publică, republicată , Primăria sectorului 2 

Bucureşti a organizat, În data de 26.04.2021, şedinţa publică pentru dezbaterea proiectului 

de hotărâre pentru aprobarea Regulamentului-cadrll privind accesul şi modlll de 

utilizare a curţilor şi terenurilor de sport În aer liber aflate În folosinţa unităţilor de 

Învăţământ preuniversitar de stat şi În administrarea Consiliului Local al Sectorului 2, 

prin Direcţia Generală pentru Administrarea Patrimoniului lmobiliar Sector 2, iniţiat de 

dna Alexandra-Elena Chirilă, consilier local În cadrul Consiliului Local Sector 2. 

Prin Anunţul public nr. 57455/ 15.04.2021 s-a adus la cunoştinţă publică organizarea 

dezbaterii publice a proiectului de hotărâre mai sus-menţionat, În şedinţă organizată online 

pe platfonna de videoconferinţă - WEBEX, În data de 26.04.2021 , orele 17,00. 

În cadrul anunţului s-au precizat modalităţile de participare, de Înscriere la cuvânt, de 

depunere de recomandări/propuneri la proiectul de hotărâre, astfel fiind asigurat accesul şi 

dreptul la libera exprimare a cetăţenilor interesaţi, conform prevederilor legale. 

La şedinţa publică din data de 26.04.2021, orele 17,00, s-a asigurat 

accesul/conectarea la sesiunea online a dezbaterii publ ice tuturor persoanelor care au 

solicitat participarea la şedinţă, fiind consiliaţi cu privire la aspectele de natură tehnică, astfel 

încât fiecare solicitant să aibă posibilitatea de a interveni şi de a-şi exprima În mod liber 

opiniile/ propunerile/ sugestiile. 

La şedinţa publică au participat: dna Alexandra-Elena Chirilă, Viceprimarul 

Sectorului 2, dl. Bogdan-Alexandru Gârbu, Director General DGAPI Sector 2, funcţionari 

publici din cadrul aparatului de specialitate al Primarului Sectorului 2, cetăţeni şi 

reprezentanţi ai mediului asociativ. 
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Alexandra-Elena Chirilă, Viceprimar Sector 2: La dezbaterea acestui proiect îl avem 

alături pe domnul Bogdan Gârbu, directorul de la DGAPI, Direcţia de Administrare a 

Patrimoniului Imobiliar din Sectorul 2, cea care administrează unităţile de învăţământ 

preuniversitar din Sectorul 2. Bună seara, bine aţi venit! Vom începe direct dezbaterea ... 

Cine doreşte să ia cuvântul... Suntem aici să discutăm despre Regulamentul - cadru -

înainte să fie depus în Consiliul Local spre votare de către consilierii locali. Am dorit să îl 

punem în dezbatere ca să putem să discutăm şi cu părinţii şi cu directorii şcolilor şi liceelor 

înainte, pentru a ajunge la o formă finală a unui Regulament şi după aceea să îl votăm în 

Consiliul Local. Am avut cerere pentru această dezbatere publică pe care mă bucur să o 

onorăm, tocmai pentru a discuta acest Regulament şi să vedem ce amendamente aducem 

înainte să-I depunem pentru următoarea şedinţă de consiliu. Vă mulţumesc frumos pentru 

participare. Cine doreşte să ia primul cuvântul, să discutăm? Doamna I.e., bună seara, vă 

ascultăm! 

J. c., Preşedinte al Asociaţiei Părinţilor Liceul Teoretic "Lucian Blaga"- Bucureşti, 

membru în Consiliul de Administraţie: LC. este numele meu. Sunt în seara aceasta În dublă 

calitate: în primul rând de părinte, interesat direct de punerea în aplicare a acestui proiect, 

dar şi de membru în Consiliul de Administraţie, Preşedinte al Asociaţiei Părinţilor Liceul 

Teoretic "Lucian Blaga" Bucureşti, membru în Consiliul de Administraţie al unei şcoli, deci, 

cumva, o să încerc să îmi spun punctul de vedere din ambele posturi. Proiectul este 

binevenit, îl aşteptăm de foarte multă vreme. Ne bucură faptul că aţi eliminat din vechiul 

proiect care nu a prea fost pus în practică niciodată, prevederea conform căreia decizia era la 

nivelul Consiliului de Administraţie al şcolii, adică, dacă Consiliul de Administraţie al şcolii 

se opunea categoric, curtea şcolii respective nu putea fi deschisă. Însă, în calitate de membru 

al unui Consiliu de Administraţie al unei unităţi de învăţământ, vreau să avem foarte mare 

grijă la felul în care vom pune în practică acest proiect. De ce spun asta? În ultima perioadă 

s-au făcut investiţii În foarte multe şcoli şi inclusiv amenajarea spaţiilor exterioare, adică 

curţile şcolilor. Eu reprezint aici Liceul Teoretic "Lucian Blaga", unde avem două terenuri: 

un teren modular, pentru baschet ş i un teren cu gazon sintetic, care este nou nouţ - ca să 

spun aşa - abia dacă a putut fi folosit În ultima perioadă de către copii. Şi atunci, îmi doresc 

foarte tare să avem o foarte mare grijă cum utilizăm aceste terenuri , pentru a nu ajunge în 

postura de a fi distruse sau vandalizate înainte de a se bucura elevii de ele. Nu am regăsit în 

Regulamentul-cadru niciun fel de obligaţii ale administratorului. Mi-aş dori foarte tare să 

existe, în primul rând, obligaţia administratorului şi în speţă a DGAPI-ului ca, în momentul 

în care apar stricăciuni , sper să nu se Întâmple lucrul acesta, vandali zări sau orice alt fel de 
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inconvenient, administratorul să intervină imediat şi să remedieze pagube le produse. Doi: nu 

ştiu dacă un singur agent de pază este suficient pentru a se ocupa şi de acces şi de 

supravegherea a ceea ce se întâmplă în interiorul curţii şcolii în perioada în care ea poate fi 

utilizată de către o persoană din afară. Trei: la fel , o obligaţie a administratorului, care, la 

fiecare final de zi, că de week-end ... deja dacă lăsăm să treacă toate cele trei zile ... să se 

ocupe de o igienizare a spaţiilor. Ştim foarte bine că personalul de îngrijire din şcoli este 

insuficient, în week-end nici măcar nu lucrează şi atunci, pentru a nu ne trezi în ipostaza ca 

la începutul orelor de curs dintr-o zi curtea şcolii să fie insalubră , să ne asigurăm că după 

fiecare sfârşit de zi se produce acest lucru, deci igienizarea spaţiilor respective. Acestea sunt 

În acest moment amendamentele pe care eu le aduc în vedere. Şi aş mai propune să începem 

Cll câteva şcoli-pilot, să vedem cum funcţionează lucrurile, cu sprijin de la Poliţia Locală, 

care să treacă periodic şi să vadă ce se întâmplă, mai ales în şcolile de cartier unde, asta e, 

trebuie să recunoaştem că mai avem mult până când ne vom civil iza şi ne vom comporta ca 

atare. Sper să nu se întâmple, dar ne dorim să deschidem curţile şcolilor, să nu se întâmple să 

apară stricăciuni. 

Alexandra-Elena Chirilă, Viceprimar Sector 2: O să-i răspund doamnei Le. şi 

eventual, dacă vrea şi domnul director de la DGAPI să intervină oricând ... Motivul pentru 

care noi nu am trecut în mod explicit obligaţiile administratorului în Regulament, este pentru 

că DGAPI-ul deja este ... deja sunt responsabilităţile lui să întreţină curţile şcolilor, să repare 

stricăciuni ... şcolile, când au câte o problemă, trimit către DGAPI şi DGAPI-ul intervine, 

dar, într-adevăr, am putea să le menţionăm şi pe acestea în mod explicit în Regulament. 

Legat de . .. un singur agent de pază, aici poate dacă domnul Gârbu ne ajută cu ... 

Bogdan-Alexandru Gârbu, Director General DGAPl: Bună seara tuturor. Doamna 

Viceprimar a punctat foarte bine, prin Regulamentul de funcţionare al DGAPI-ului, 

elementul esenţial este administrarea şi întreţinerea patrimoniului . Deci noi ... ăsta este 

principalul nostru scop al activităţii. Doi: legat de pază, după cum ştiţi, fiecare unitate de 

învăţământ. .. nu decidem noi numărul personalului de pază - se face o analiză de risc şi se 

face o strategie de pază. În cazul analizei de risc (şi un plan de pază), ea este vizată de către 

Poliţie. În mod normal , dacă ar fi fost probleme, nu ar fi putut fi vizată de către Poliţie. Dar 

nu excludem ajutorul Poliţiei Locale de a veni ori de câte ori este nevoie. 

1. c.: Eu mă refeream la faptul că, într-adevăr , este suficient probabil un agent de pază 

care să se ocupe de accesul în curte sau în unitatea de învăţământ. Doar că acel agent de pază 

nu va putea părăs i postul, deci intrarea unu în curtea şcolii şi atunci va fi foarte dificil de 

supravegheat ceea ce se întâmplă în interior. 
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Bogdan-Alexandru Gârbu, Director General DGAPl: Tot ce înseamnă supraveghere, 

se poate face cu camere video. După cum ştim cu toţii, ele sunt majoritatea funcţionale şi nu 

văd de ce nu ar putea să ... de ce să mai luăm încă un om pentru acest lucru, când putem să 

facem aceste supravegheri cu aceste camere. 

1. c.: Asta presupune ca agentul de pază să aibă acces la camerele care filmează şi să 

vadă în timp real tot ceea ce se întâmplă în interiorul curţii şcolii. 

Bogdan-Alexandru Gârbu, Director General DGAPl: În exteriorul şcolii, la 

majoritatea unităţilor de învăţământ, tot ce înseamnă camere video interne ş i externe sunt 

conectate la un DVR şi pe un monitor dumnealui observă foarte uşor tot ce se întâmplă, atât 

în exterior cât şi în interior. 

Alexandra-Elena Chirilă, Viceprimar Sector 2: Ideea este, doamna LC., că este un 

proiect şi un program pe care îl vom urmări îndeaproape. Acolo unde va fi nevoie, vom cere 

şi sprijinul Poliţiei Locale. Dacă apar incidente, le vom analiza şi vom lua nişte măsuri , 

ţinând cont că, într-adevăr că nu au fost deschise până acum curţile şcolilor, este greu de 

prevăzut fiecare şcoală în parte ce nevoi va avea, însă îl vom urmări îndeaproape şi vom lua 

măsurile necesare, mai ales că vine vacanţa de vară, presupunând că dacă ... că vom afla 

destul de repede unde şi dacă va fi nevoie să facem reguli în plus. 

1. c.: Asta e şi ideea - să începem de undeva, să pilotăm, vedem cu ce ne confruntăm 

pe parcurs şi eventual să ajustăm. 

Alexandra-Elena Chirilă, Viceprimar Sector 2.' Eu vreau să am destul de multă 

încredere şi în copiii şi în adolescenţii şi în părinţii din Sectorul 2. Mesajele pe care le-am 

primit au fost pozitive şi am făcut şi acastă defalcare pe categorii de copii, de exemplu cei 

până în 10 ani - părinţii au obligaţia să îi însoţească în curţile şcolilor. Ceilalţi, între 10 şi 18 

ani pot şi neînsoţiţi şi atunci, mă gândesc că vom afla destul de repede dacă ... dar sper eu să 

nu fie nici un incident, dar în mare măsură copiii ş i părinţii o să se ducă acolo, mă gândesc 

să bată mingea, să joace baschet, fotbal sau ce mai vor să joace ... 

1. c.: Mai aveam un amendament important, acum mi-am ... este foarte important să 

precizaţi că atunci când o unitate de învăţământ stabileşte ca într-un anumit week-end sau 

după terminarea orelor de curs să organizeze în curtea şcolii activităţi extraşcolare, să aibă 

posibilitatea de a închide accesul publicului larg şi de a folosi curtea şcolii exclusiv pentru 

acea activitate pe care o desfăşoară. 

Alexandra-Elena Chirilă, Viceprimar Sector 2: Avem asta la articolul 6, punctul b, 

scrie că programul va începe la o oră de la încheierea orelor de curs, examenelor, 
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olimpiadelor, concursurilor sau festivităţi lor şi numai după programul de învăţământ 

obligatoriu. 

1. c.: Eu nu mă refer la programul de învăţământ, eu vă spun, pentru că noi am derulat 

în şcoală chiar un proiect finanţat de către Primăra Sectorului 2 prin care s-au desfăşurat 

activităţi sportive în week-enduri , la final de program. Şi atunci, să nu cumva să ne trezim la 

poartă cu doritori care să spună: "domne', eu am voie să intru, nu-mi daţi voie, pentru că 

faceţi voi nu ştiu ce activitate cu elevii din şcoală" ... Ia asta m-am referit. Nu cele cuprinse 

în programul normal de Învăţământ. 

Alexandra-Elena Chiri/ă, Viceprimar Sector 2: Sigur. 

Bogdan-Alexandru Gârbu, Director General DGAPl: Din ce mi-amintesc eu, ştiu că 

orarul şi activităţile se anunţă ş i se afişează ... din ce mi-amintesc eu că scrie şi în acest 

Regulament şi bineînţeles că putem să afişăm ... că în data de ... nu ştiu ... X .... sâmbătă .. 

activităţile sunt închise programului cu publicul, doar pentru elevii din unitatea respectivă. 

Dar cred că putem găsi soluţii fără nicio problemă. Nu văd un impediment în asta. 

Alexandra-Elena Chiri/ă, Viceprimar Sector 2: Putem să detaliem în Regulament fără 

absolut nici o problemă. Mulţumim frumos. Domnul P., vă rog, bună seara! 

VA.H.P., Preşedinte Asociaţia CSAM Olimpic: Bună seara, bine v-am găsit, bine am 

găsit... persoanele interesate pentru deschiderea curţilor şcolilor din Sectorul 2, vă 

mulţumesc pentru ocazia de a avea şi o astfel de dezbatere. Aşa cum cred că v-am obişnuit 

până acum, aş începe, cu îngăduinţa dvs, cu următoarea întrebare: "cine este solicitantul 

organizării acestei întâlniri"? 

Alexandra-Elena Chirilă, Viceprimar Sector 2: Dumneavoastră . 

VA.H.P, Preşedinte Asociaţia CSAM Olimpic: Vă rog să se menţioneze în minuta 

şedinţei, aşa cum am spus şi data trecută, nu sunt eu, este Clubul Sportiv de Arte Marţiale 

Olimpic, persoana juridică îndreptăţită, conform legii. Să trecem mai departe. II salut aici pe 

domnul director Gârbu, de care ne leagă o bună colaborare în Sectorul 3 şi vreau să vă spun 

că dumnealui cunoaşte foarte bine care vor fi rezutatele acestui proiect, ale implementării 

acestui proiect, pentru că s-a întâlnit cu nenumărate probleme În momentul în care 

dumnealui a dorit să implementeze un astfel sau un proiect similar la Sectorul 3. Aşa este, 

domnu ' director? 

Bogdan-Alexandru Gârbu, Director General DGAPl: Aşa este. 

VA.H.P, Preşedinte Asociaţia CSAM Olimpic: În momentul de faţă , Sectorul 2 are în 

vedere răspunsurile de la unităţile de învăţământ? Dumnealor doresc să deschidă curţile? 
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Alexandra-Elena Chirilă, Viceprimar Sector 2: Domnii şi doamnele director au fost 

notificaţi, le-am trimis email, cu unii dintre ei am vorbit personal în CA-urile de şcoală, 

ceilalţi ne-au trimis mailuri şi răspunsuri, da, în mare parte îşi doresc să deschidă curţile 

şcolilor. Cei care au avut amendamente, ne-au scris şi ... vom vedea ... 

VA.H.P, Preşedinte Asociaţia CSAM O/impic: Şi de ce aceste situaţii nu sunt 

publice? Am solicitat printr-o adresă scrisă ca sugestiile, propunerile, venite la adresa acestui 

proiect să fie publice, astfel încât să nu pierdem timpul dvs prin lămurirea celorlate subiecte 

sau tematici legate de acest proiect. Dar să trecem mai departe pe o viteză mai mare. 

Bănuiesc că domnul Gârbu ştie foarte clar şi foarte bine situaţia tuturor şcolilor din Sectorul 

2. Aşa este domnule director? 

Bogdan-Alexandru Gârbu, Director General DGAPl: ... 

VA.H.P, Preşedinte Asociaţia CSAM Olimpic: Să înţelegem că este aşa. Am o ... 

întrebare ... Cum se va ... 

Bogdan-Alexandru Gârbu, Director General DGAPl: Mă scuzaţi, dar. .. aţi avut o ... 

nu aţi avut conexiune ... dacă puteţi să repetaţi, îmi cer scuze ... 

VA.H.P, Preşedinte Asociaţia CSAM Olimpic: Am spus că ... da ... cunoaşteţi foarte 

bine, dvs, situaţia tututror şcolilor, iar când vorbesc despre şcoli, mă refer la unităţi de 

învăţământ preşcolar, gimnazial şi liceu ale Sectorului 2. O cunoaşteţi destul de bine, da? 

Sau foarte bine sau cel mai bine dintre noi. Puteţi să-mi spuneţi care vor fi rezultatele unui 

astfel de program implementat la Liceul "Ady Endre"? Cunoaşteţi că în curtea Liceului 

"Ady Endre" există o situaţie neclară, nefinalizată, o construcţie aflată în derulare? 

Alexandra-Elena Chirilă, Viceprimar Sector 2: O să-i răspund eu domnului P. 

Clădirea de care spuneţi dvs este delimitată de un gard faţă de curtea Liceului "Ady Endre". 

Asta odată. În al doilea rând, Liceul "Ady Endre" intră anul acesta în renovări. Şi atunci , 

curtea liceului nu va fi deschisă în această vară. Tocmai pentru că nu ar fi sigur pentru copii. 

VA.H.P, Preşedinte Asocia/ia CSAM Olimpic: Corect. Propunerea pe care am făcut-o 

în 2018 şi de care nu s-a ţinut cont şi îi mulţumesc doamnei I.e. că a adus-o în atenţia dvs, 

dacă într-adevăr doriţi , în mod real, ca această hotărâre să aibe efecte, propunerea mea este 

să începem cu nişte şcoli-pilot. Din lista şcolilor pe care dvs le aveţi că au răspuns pozitiv, 

haideţi să alegem un număr de şcoli cu care să începem, pentru că , aşa cum am adresat pe 

Facebook nenumărate întrebări, copiii nu ştiu ce este curtea şcolii. Nu cunosc părinţii că 

această curte devine un spaţiu de activităţi. Şi atunci, pentru a înlesni un astfel de proces de 

înţelegere, care va fi cel puţin pe durata anului 2021 , vă propun să alegeţi câteva unităţi de 

învăţământ. Împreună cu asociaţiile de părinţi, împreună cu consiliul elevilor, împreună cu 
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cluburile sportive care au contracte de închiriere, să generaţi periodic, în funcţie de se va 

stabili, evenimente organizate astfel încât toate aceste lucruri, să spunem legate de 

indisciplină, legate de accesul la toaletă, legate de curăţenie, să poată fi în prima fază sub 

controlul acestui. .. comitet de colaborare să-i spunem noi, care, de altfel, să aibă în vedere şi 

să aducă la cunoştinţă comunităţii că curtea şcolii este deschisă şi uite cum se poate 

organiza. Pentru că, scuzaţi-mă, doamna Viceprimar, dacă dvs aveţi în vedere doar ca copiii 

să se întoarcă în curtea şcolii să bată mingea sau să joace handbal sau baschet pe terenurile 

deja amenajate de Primărie, s-ar putea să fie, aşa cum a zis şi doamna LC., poate un eşec. 

Pentru că am văzut nişte investiţii prin prisma faptului că am participat în 2019 în mai 

multe unităţi de învăţământ pe care Primăria le-a făcut, le-a făcut deja în curtea şcolii şi este 

păcat de aceste investiţii să nu se folosească şi să se menţină pentru beneficiul acelor 

comunităţi şcolare care chiar îşi doresc să facă. Aşa este, doamna LC.? 

Bogdan-Alexandru Gârbu, Director General DGAPJ: Domnu' P. şi mai exact ce 

propuneţi , mai exact? Să fie tffi cadru organizat? Sau să se facă doar într-un cadru organizat? 

VA.H.P, Preşedinte Asociaţia CSAM Olimpic: Pentru început, pe o perioadă, să 

zicem a anului 2021, să se implementeze un proiect-pilot în care coordonarea unor astfel de 

evenimente, că sunt sportive, că sunt educative, că sunt culturale, să poată să fie sub 

coordonarea unui comitet, un reprezentant de la ... un reprezentant de la ... ba, mai mult, 

aveţi posibilitatea şi ... asta era următoarea întrebare, să stimulaţi participarea persoanelor 

din comunitate. Le acordăm o diplomă, cel mai activ părinte din comunitatea Liceului 

"Lucian Blaga". Copiilor le acordăm nişte stimulente digitale, îi facem ambasadori - ai curţii 

şcolilor - sunt o grămadă şi una de soluţii. .. Doamna Viceprimar, pentru implementarea 

acestui proiect aveţi prevăzut în bugetul local o sumă pentru a susţine astfel de activităţi ? 

Alexandra-Elena Chirilă, Viceprimar Sector 2: Nu, nu am prevăzut absolut nici un 

fel de sumă, pentru că proiectul prevede deschiderea curţilor şcolilor pentru copiii care se 

duc acolo să se joace după cum doresc ei, dar am recepţionat mesajul dvs, o să discutăm, 

pentru că este un cu totul alt proiect decât ceea ce am scris noi, deci nu va putea .. . este alt 

Regulament, este ... deschiderea curţilor şcolilor pentru activităţi specifice. Îl vom lua în 

considerare. Vom discuta oportunitatea unui astfel de eveniment, dar nu este ceea ce 

dezbatem în momentul acesta. 

V.A.H.P, Preşedinte Asociaţia CSAM Olimpic: Am să mai am o singură intervenţie şi 

cu asta am să dau voie şi celorlalţi participanţi de astăzi. Aşa cum ştiu, liceele din Bucureşti, 

cele din Sectorul 2, îşi termină programul şcolar după orele 18, unii chiar şi după orele 19. 

Asta face ca, în cursul săptămânii, să nu se poată deschide curtea şcolii. Ba, mai mult, în 
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momentul în care se termină , mai devreme, să spunem, în timpul iernii , sau al primăverii, 

sau al. .. da ... iarnă-primăvară, orele 17-18 necesită o lumină specială. Sunt curţile şcolii 

astăzi iluminate corespunzător pentru a se deschide în timpul săptămânii? Ba, mai mult, sunt 

şcoli în curtea cărora s-au construit săli de sport şi vă dau exemplu - Maica Domnului, 

Şcoala 307. În această situaţie, punctuală, în aceste două situaţii, punctuale, mai are rost să 
vorbim de deschiderea curţilor şcolilor? Pentru că nu este spaţiu acolo. Domnul director şie 

foarte bine la ce mă refer ... 

Alexandra-Elena Chirilă, Viceprimar Sector 2: O să vă răspund în primul rând legat 

de program. În Regulament este scris că curţile vor fi deschise pe timpul cât sunt agenţi i de 

pază acolo. Noi , în momentul de faţă avem agenţii de pază pe o perioadă de 12 ore, în 

funcţie de programul fiecărei şcoli. De asemenea, Regulamentul spune că s-ar deschide la o 

oră după încetarea cursurilor copiilor, deci , la modul realist, e posibil, la liceele unde 

programul de învăţământ durează până seara, târziu, să nu mai putem deschide curţile 

şcolilor şi atunci nu mai este vorba de un program ... 

VARP, Preşedinte Asociaţia CSAM Olimpic: Şi la şcolile gimnaziale la fel ... 

Alexandra-Elena Chirilă, Viceprimar Sector 2: Acest proiect vizează în special zilele 

de week-end şi zilele de vacanţă. Pe timpul orelor de curs este foarte probabil ca numai 

şcolile unde se învaţă într-un singur schimb să putem deschide şi după amiaza curţile 

şcolilor. Cele în care se învaţă în două schimburi probabil că nu vor avea ... nu vor deschide 

curţile şcolilor. Legat de şcoli precum Maica Domnului ş i 307, acestea sunt şcoli în care, 

într-adevăr, discutăm cu conducerea oportunitatea deschiderii curţii respective pentru că, 

într-adevăr, acolo, sunt săli de sport ş i nu prea mai există curte de şcoală neapărat care să fie 

deschisă . 

VARP, Preşedinte Asociaţia CSAM Olimpic: O singură ... Chiar acuma ... asta este 

ultima pentru că mi-aţi ridicat mingea la fileu şi este vorba despre vacanţă . Dacă vorbim 

despre Bucureşti , pentru că este cazul să vorbim ... 

Alexandra-Elena Chirilă, Viceprimar Sector 2: Despre Bucureşti, despre Sectorul 2 

vorbim. 

VARP, Preşedinte Asociaţia CSAM Olimpic: Despre Sectorul 2 .. . aflaţi că ... 

luna ... iulie ... şi luna august ... luni pline de vacanţă, o să aveţi curţile şcolilor goale pentru 

că copiii şi cu părinţii sunt plecaţ i în diferite concedii. Vă spun, prin prisma unui organizator 

care, de 20 de ani, organizează evenimente de vacanţă. Dacă veţi merge în parcul lOR în 

luna august, la începutul lunii august, o să vedeţi parcul gol de copii şi de părinţi, ei fiind 

angrenaţi în foarte multe activităţi. Se pare că această perioadă nu este folositoare pentru 
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deschiderea curţilor şcolii. Pentru că nu o să vină nici copiii şi nici părinţii. Asta în sensul în 

care vă gândiţi mult mai mult decât la copiii care să vină şi să bată mingea în curtea şcolii. 

Alexandra-Elena Chiri/ă, Viceprimar Sector 2: O să luăm asta în calcul. Vă 

mulţumesc frumos. Vom vedea ce se va întâmpla anul acesta în lunile iulie şi august şi vom 

amenda Regulamentul ... mulţumim frumos ... 

VA.H.P, Preşedinte Asociaţia CSAM Olimpic: Vă felicit Încă odată pentru curajul de 

a organiza astfel de întâlniri cu cetăţenii şi nu numai ... Mulţumesc. O seară bună tuturor. 

Alexandra-Elena Chiri/ă, Viceprimar Sector 2: Domnul VI. '" vă rog! 

VI. - Preşedintele Asociaţiei de Părinţi - Şcoala Gimnazială Ferdinand 1: Bună 

ziua, sunt V.I. , Preşedintele Asociaţiei de Părinţi - Şcoala Gimnazială Ferdinand r, faţă de ... 

am ascultat-o mai devreme pe doamna I.C. şi aş vrea să Întăresc şi eu ce a spus dânsa pentru 

că am avea nevoie În CA-urile şcolilor să restrângem oarecum acel program din cauza 

activităţilor extraşcolare care au loc În diferite unităţi de Învăţământ. De exemplu la noi 

principala acţiune extraşcolară dacă pot să-i spun aşa, deşi suntem o şcoală care Învaţă Într

un singur schimb, noi avem programul "Şcoală după şcoală" care îl desfăşurăm în şcoală 

până la ora 17. Ok, nu se desfăşoară în perioada aceasta, dar din septembrie sperăm să ÎI 

putem relua. Şi atunci va trebui să speci ficaţi în Regulamentul respectiv mai mult decât 

cuvântul "festivităţi" . Pe lângă programul obligatoriu, nu ştiu .. activităţi ale şcolii. Noi, În 

fiecare week-end avem activitate de cercetaşi, avem activităţi ale asociaţiei de părinţi care se 

vor desfăşura acolo, repet, chiar dacă anul acesta nu le-am desfăşurat decât Într-o foarte mică 

măsură ... pe partea aceasta aş vrea să-I contrazic un pic pe domnul Gârbu, referitor la 

centrul de pază ... este ... puţin o persoană, nu ştiu dacă în toate şcolile are acces la acel DVR 

şi monitor, mă rog, în locul special amenajat, În care stau aceşti agenţi de pază şi şi eu 

consider că este foarte greu ca un singur agent de pază să poată supraveghea atât terenul de 

sport cât şi fluxul de intrare. Ca o soluţie, aş propune să se deschidă curţile şcolilor Într-o 

primă fază doar cu elevi din şcolile respective. Argumentul meu principal este că elevii din 

acele şcoli cunosc oarecum regulile interne ale şcolii. De exemplu, dacă În Şcoala Ferdinand 

vin copii care nu Învaţă în Ferdinand, ei nu cunosc regulile interne ale şcolii Ferdinand şi se 

pot Întâmpla şi accidente şi alte lucruri nedorite de nimeni. Ar fi ca o părere, dacă s-ar putea, 

într-o primă fază, să vedem care sunt lucrurile de care ne vom lovi. Eu i-am mai spus 

domnului Gârbu şi domnul Gârbu ştie că noi avem o problemă şi cu vecinii de lângă şcoala 

noastră. Şi ar trebui rezolvată cumva ridicate nişte garduri de plasă astfel încât mingile în 

principiu să nu mai sară la vecini pentru că intrăm În conflict cu ei si nu cred că Îţi doreşte 

nimeni acest lucru, gardurile, iar, mă rog, poate suntem şi influenţaţi că a avut loc acel 
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eveniment tragic de la Galaţi, dacă nu mă înşel, cu copilul care a căzut o bucată de gard pe el 

în weekend şi gardul de la Ferdinand în anumite locuri arată rău. Riscă să cadă. Şi atuncea ... 

un singur om nu poate să-i spună unui copil de 7 ani "nu te apropia de gardul respectiv", 

poate niciun părinte, pentru că profesorii, profesorii de la Ferdinand, când ies cu copiii în 

curte, au grijă să nu ajungă copiii în zona respectivă, dar un părinte poate nu ştie ce e acolo. 

Alexandra-Elena Chirilă, Viceprimar Sector 2: În Regulament se menţionează, am 

menţionat faptul că elevii şi copiii care ... trebuie să se ducă la şcolile ... în funcţie de 

categoria de vârstă pe care o au, adică la şcoală gimnazială se vor duce doar cei până în 14 

ani. De asemenea, există obligativitatea celor sub 10 ani să fie însoţiţi de părinţi, deci copiii 

de 7 ani nu prea ar avea cum să intre În curtea şcolii fără să fie Însoţiţi de un părinte, să poată 

să îl supravegheze, dar ştiu ... ştiţi că am avut şi discuţia despre plasa respectivă ... noi încă 

nu am primit. .. nu ştiu domnul Gârbu dacă poate să Îmi confirme sau nu, că nu am primit 

încă de la Şcoala Ferdinand ce are nevoie, ştiţi că am discutat atunci că trebuie ... să ne 

trimită doamna directoare ce are nevoie, să pregătească şi ( ... ) 

Bogdan-Alexandru Gârbu, Director General DGAPJ: ... nu am primit. 

VI: Am înţeles .... (Voci suprapuse) 

Alexandra-Elena Chirilă, Viceprimar Sector 2: Să ne trimită Doamna Directoare, ce 

are nevoie .... să pregătească şi .... (Voci suprapuse) 

Bogdan-Alexandru Gârbu, Director General DGAPI: Ok. O să vorbesc cu d-na 

Directoare, să Întocmească un referat de necesitate ... . 

VI: ok. Aceasta ... (neinteligibil) ... nevoie ... Ok, dar totuşi v-aş ruga În principiu să 

ţineţi cont să se deschidă, cel puţin într-o primă fază ... nu ştiu ... pe o perioadă limitată de 

timp, bineînţeles, doar pentru elevii din şcolile respective; cred că v-ar ajuta si pe dvs. să 

vedeţi care este impactul exact. .. este o sugestie. 

Alexandra-Elena Chiri/ă, Viceprimar Sector 2: Mulţumim. Mulţumim . 

VI.: Cu plăcere. 

Alexandra-Elena Chiri/ă, Viceprimar Sector 2: D-na LC .... aveaţi mânuţa ridicata sau 

era de .... 

I.e.: Poftiţi ... ?? 

Alexandra-Elena Chiri/ă, Viceprimar Sector 2: Acum vă aud. Da. 

I.e.: Mă interpelase domnul P. si vreau să-i răspund şi domnului de la Ferdinand În 

acelaşi timp .... Domnul P., proiectul este pentru a deschide curţile şcolilor tuturor celor care 

Îşi doresc să vină În curtea şcolii şi să aibă activităţi sportive în acel spaţiu, indiferent de 

faptul că sunt organizat, în cadru organizat sau pur şi simplu individual, cu familia, cu 
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prietenii. Cum am spus şi mai Înainte, da, este bine de prevăzut În regulament ca atunci 

când: şcoala, asociaţia de părinţi , consiliul elevilor din şcoală, o asociaţie sportivă care vrea 

să vină şi să desfăşoare o activitate în spaţiul respectiv, cu notificare cred prealabilă către 

Primărie şi cu afiş că În acea zi curtea şcolii este ... rezervată să zicem acelei activităţi, nu 

este nici o problemă. Să nu îngrădim accesul tuturor celor care îşi doresc să vină, mai ales 

că terenurile efective de sport, gen de fotbal , de baschet, de handbal, în sector sunt destul de 

limite şi atunci cred că nu este ok să limităm accesul doar pentru activităţi organizate .... 

Referitor la accesul În curtea şcolii doar al elevilor din şcolile respective să nu uităm că 

poate un copil, un elev care învaţă în şcoala respectivă vrea să vină cu un vecin, un verişor 

cu un prieten, care nu Învaţă În şcoala respectivă. Ce facem? Nu îi dăm voie să vină 

împreună cu prietenul pentru că, respectivul copil nu Învaţă în şcoala respectivă, dar este 

bine să existe o legitimare la intrare, ş i este bine să se ţină o evidenţă, mai ales a celor care, 

să zicem, că la un moment dat au un comportament neadecvat, ca să folosesc aşa, un limbaj 

frumos şi să nu mă gândesc la evenimente foarte neplăcute. Iar dacă un copil, chiar şi atunci 

când vine Însoţit de un adult, are un comportament nepotrivit data următoare să nu se mai 

permită accesul În spaţiul respectiv şi da subscriu este necesar ca în curţile şcolilor care 

sunt ... cum e la noi, probabil că la fel este şi la Ferdinand, nu îmi dau seama, gardul exterior 

este undeva, are în vecinătate sau chiar ( neinteligibil) în stradă să se monteze nişte plase, 

nişte garduri de protecţie în aşa fel încât o minge un obiect care sare gardul din neatenţie 

sau dintr-o amploare mai mare a celor care o utilizează să nu ajungă la vecini şi să nu mai 

poată fi recuperată. Şi la noi la Blaga, curtea şcolii unde sunt amplasate terenurile de sport 

dau Înspre nişte blocuri şi mă rog, o zonă care nu e tocmai minunată şi e foarte complicat de 

a ocoli toată clădirea ş i tot gardul şcolii ca să ajungi să îţi recuperezi de acolo mingea sau 

mai ştiu eu ce orice alt obiect. Da, asta cred că ţine de investiţii la nivel de DGAPI şi cred că 

ar trebui noi şcolile să ne ocupăm şi să facem nişte solicitări de finanţare. Nu e aşa dl Gârbu? 

Că probabil vă e dor să mai facem nişte solicitări de finanţare. Şi da , să începem cu nişte 

proiecte, şcoli, asta spunem, pilot să ne asigurăm că spaţiile respective îndeplinesc absolut 

toate condiţiile , că nu sunt garduri care sunt în pericol să pice sau mai ştiu eu ce altceva. 

Asta cred că este foarte important, să nu deschidem tot odată şi să începem să vedem cum 

evoluează lucrurile si pe urmă, mai departe putem îmbunătăţi şi regulamentul şi activităţile. 

Asta voiam să completez. 

Alexandra-Elena Chiri/ă, Viceprimar Sector 2: Mulţumim. 

1. c.: Mulţumesc frumos. 
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Alexandra-Elena Chiri/ă, Viceprimar Sector 2: O să-i dau ... O să îl rog pe domnul 

E. Ş. să . . . că avea mânuţa ridicată şi după aceea Domnul P. Domnul E.Ş. vă ascult. .. 

E.Ş.: Ok. Bună Ziua Doamna Viceprimar. Numele meu este E.Ş. sunt un părinte de la 

Şcoala Ferdinand şi eu fac parte din asociaţie de părinţi , la fel ca domnul Preşedinte şi aş 

avea câteva întrebări, dacă se poate. 

Alexandra-Elena Chiri/ă, Viceprimar Sector 2: Vă rog 

E.Ş.: 1. Există un inventar cu resursele şi dotările pentru activităţi sportive ale şcolilor 

din Sectorul 27 

Bogdan-Alexandru Gârbu, Director General DGAPl: Da. Există în contabilitatea 

fiecărei şcoli şi în contabilitatea noastră. 

E.Ş.: Nu, nu , nu , nu , nu mă refer la asta, mă refer pentru noi părinţii, aş vrea să ştiu 

unde mă pot duce cu copilul să joc baschet, de exemplu, în curtea unei şcoli. 

Bogdan-Alexandru Gârbu, Director General DGAPJ: Asta o putem face . Deci, asta o 

putem face. Putem să publicăm absolut orice informaţie legată de acest lucru 

E.Ş.: Ar trebui, după părerea mea, centralizate informaţii astea cu ce resurse şi dotări 

sportive are fiecare şcoală. Că poate unele nu au. 

Bogdan-Alexandru Gârbu, Director General DGAPI: Desigur 

E.Ş.: Aşa. De asemenea există o ... un inventar cu problemele la aceste echipamente 

spottive sau uite cum a spus dl. preşedinte, că gardul are unele probleme şi dacă te apropii de 

el sau dai cu mingea în el sau ... Doamne Fereşte! te loveşti de el, cade pe tine. Ca să ştim şi 

noi părinţii. Sau . .. să ştim şi noi când se rezolvă problemele de genul asta. Sau uite, spre 

exemplu, panou de baschet are o problemă într-o parte este şubred. Dacă copilul se suie pe el 

se caţără pe el poate să cadă cu el, cu totul. Nu ştiu. 

Bogdan-Alexandru Gârbu, Director General DGAPI: În principal tot ce înseamnă 

echipament de sport şi locuri de joacă se "iscirizează", absolut, acesta se face an de an. Deci 

în mod normal, în momentul de faţă este sunt sigure pentru a fi puse în exploatare 

E.Ş.: Ok. Bun. Mulţumesc pentru răspuns la Întrebarea aceasta, ... 

Bogdan-Alexandru Gârbu, Directol' General DGAPl: Nu este ceva normal. Mi se 

pare absolut normal 

E.Ş.: Eu nu ştiu. Nu mă ocup de genul asta de activităţi, nu ştiu, de asta întreb, 

ok ... Aveţi intenţia să faceţi un site sau ceva cu programarea utilizării acestor resurse, în 

speţă curtea şcolii şi resursele sportive. As vrea să ştiu unde este liber. De exemplu, dacă 

şcoala are activităţi sportive, are activităţi în curte şi asta şi curtea şcolii nu e liberă mă duc 

în altă parte. Si aş vrea, ... dacă se poate, ca Primăria să aibă un site unde, ... nu spun să 
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rezerv ... o anumită facilitate sau ceva dar să ştiu unde mă duc. Că dacă mă duc până acolo şi 

curtea şcolii este Închisă, e un pic cam peste mână, să zic aşa. 

Bogdan-Alexandru Gârbu, Director General DGAPl: Cu siguranţă pe site-ul nostru 

va fi publicat şi orarul şi programul şi facilităţile sportive din curtea fiecărei scoli. 

E.Ş. : Ok. Asta e un lucru foarte bun şi m-aş bucura să Îl vâd şi pus În aplicare. ok 

Cine asigură asistenţa medicală la faţa locului ş i paza . Ştiţi că pentru orice activitate 

organizată cel care organizează este responsabil cu paza şi asistenţa medicală. La orice 

eveniment, şi la meciurile de fotbal. 

Alexandra-Elena Chiri/ă, Viceprimar Sector 2: Astea nu 01' sa fie evenimente, 

domnul E.Ş .. Curţile şcolii 01' să fie deschise spre libera folosinţă a copiilor şi cu Însoţitorii 

lor. În ceea ce priveşte paza, avem contracte de paza Încheiate cu firmele de pază, care, 

conform contractului pe care îl avem cu firma de pază, agenţii de pază pot oferi primul 

ajutor pentru că au trusele acelea de prim ajutor ş i pot să sune la 112 să cheme salvarea în 

caz de nevoie. 

E.Ş. : Ok. Din ce am Înţeles de la dl. preşedinte sunt cam puţini, agenţi de pază şi Îmi 

aduc aminte că şi eu am comentat în asociaţia de părinţi, că cel puţin la nivelul şcolii 

Ferdinand un singur om nu face faţă. Să vadă, să se uite şi la şcoală şi la ce se Întâmplă în 

curtea şcolii. Şi cum spunea doamna să fie atent la cine intră În curtea şcolii şi eventual să ii 

legitimeze pe cei care sunt suspecţi ... nu prea văd cum or să facă treaba asta, să dea şi 

asistenţă medicală la nevoie. 

Bogdan-Alexandru Gârbu, Director General DGAPJ: OI E. Ş., nici în parc, dacă 

mergem În parc, nu avem agent de pază permanent, deci este cumva responsabilitatea 

noastră şi noi ne bazăm pe comunitatea sectorului 2 că suntem oameni educaţi şi, cumva 

păstrăm tot ce este acolo şi încercăm să nu vandalizăm şi să nu ne batem joc de acele ... 

active. 

E.Ş.: În parc la ..... Îmi cer scuze În parc la Plumbuita, sunt 6 agenţi , atâţi am numărat 

eu sâmbătă, când am fost În parc. 

Bogdan-Alexandru Gârbu, Director General DGAPl: poate sunt in tot parcul .. .. sunt 

În tot parcul 

E.Ş.: Da. Sunt 6 agenţi. Cel puţin cât am vazut eu, poate sunt mai mulţi, nu ştiu. 

Bogdan-Alexandru Gârbu, Director General DGAPl: Da, totuşi parcul Plumbuita 

comparabil cu o curte de şcoală, e cumva .... 

E.Ş.: Ok ... ( Voci suprapuse, neinteligibil) ... dacă spuneţi că e de ajuns, e În regulă .... 
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Bogdan-Alexandru Gârbu, Director General DGAPI: Mai ales cu curtea de la 

Ferdinand, mai ales cu curtea de la Ferdinand, da .. . 

E. Ş.: în cazul unei accidentări, cu urmări grave cine răspunde din punct de vedere 

juridic. Copilul se duce în curtea şcolii şi, nu ştiu ... ia bătaie de la un alt copil, sau este lovit 

cu mingea sau se loveşte de gardul şcolii şi cade gardul pe el 

Bogdan-Alexandru Gârbu, Director General DGAPI: Situaţiile de genul asta, că pică 

gardul pe un copil, nu prea sunt, adică nu există varianta asta 

E. Ş. : S-au întâmplat, da, se poate! 

Bogdan-Alexandru Gârbu, Director General DGAPI: Într-adevăr se pot întâmpla 

incidente în curtea şcolii, vă daţi seama, ... se pot întâmpla, ... ferească Dumnezeu! , se poate 

întâmpla orice, dar responsabilitatea este a părintelui şi a tutorelui 

Alexandra-Elena Chirilă, Viceprimar Sector 2: Este stipulat clar în regulament, dacă 

vă uitaţi la art. 8 punctul s, că accesul utilizatorilor ce formează obiectul prezentei hotărâri se 

face pe propria răspundere a părinţilor, reprezentanţilor legali ai copiilor şi ai elevilor 

E.Ş.: Deci, înţeleg ca există şi un regulament de utilizare a curţii şcolii 

Alexandra-Elena Chirilă, Viceprimar Sector 2: păi asta dezbatem aici. .. în momentul 

asta, da ... 

Bogdan-Alexandru Gârbu, Director General DGAPI: asta discutam ... 

Alexandra-Elena Chiri/ă, Viceprimar Sector 2: În momentul asta 

E.Ş.: Am înţeles, nu am ştiut că există documentul în sine, de asta am întrebat, aici 

se . .. , după câte am înţeles este un proiect deocamdată încă nu a fost. ... 

Alexandra-Elena Chirilă, Viceprimar Sector 2: păi este un proiect si facem această 

dezbatere ca să ajungem la o formă finală a acestui regulament pe care .. . va fi depus apoi în 

Consiliul Local, da 

E.Ş.: În regulă. Bun. Din ce am observat eu, în curţile şcolilor camerele de 

supraveghere, eu lucrez în domeniul IT, din ce am observat camerele de supraveghere nu 

acoperă zona în care este terenul de sport sau o chestie de genul asta; cel puţin la Ferdinand, 

acolo ştiu care e situaţia. În al doilea rând, camerele respective nu sunt tehnologic capabile 

să vadă la distanţa respectivă astfel încât să ofere detalii necesare. În acest moment, aveţi de 

gând să îmbunătăţiţi situaţia sau aveţi de gând să faceţi ceva, presupun că şi alte şcoli sunt la 

fel. De asemenea nu ştiu câte din ele funcţionează .... după câte îmi dau seama, unele dintre 

ele sunt destul de vechi. Cel puţin cele din exterior .. . 

Bogdan-Alexandru Gârbu, Director General DGAPI: Sunt destul de vechi fiindcă ... 

fiindcă până acum nu au fost, nu au fost destule resurse financiare de a înlocui întreg 
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sistemul, ci doar a fost completat În decursul anilor. Toate aceste camere , dumneavoastră 

ştiţi, sunt şi nişte norme de la poliţie care trebuie respectate. Ele sunt ... din ce Îmi amintesc 

eu, din ce ştiu eu şi bănuiesc că aşa este, Ferdinand-ul, ... la Ferdinand sunt funcţionale ... dar 

asta nu Înseamnă că noi nu vom face verificări ori de câte ori este nevoie şi acolo unde vom 

constata defecţiuni cu siguranţă le vom înlocui. Şi orice sesizare din partea dvs., a asociaţiei 

de părinţi sau a conducerii şcolii o să vedeţi că vom răspunde destul de prompt. 

E.Ş.: Am înţeles, vă mulţumesc pentru lucrul asta, dar eu n-aş da drumul la curtea 

şcolii până când nu aş fi pregătit ... doar părerea mea, adică m-aş apuca să verific toate cele 

necesare, dotările sportive, camerele de supraveghere faptul că paznicul e pregătit. .. şi cum 

să spun ... nu aş da drumul până când nu ar fi totul gata. Asta vreau să spun. Nu că nu vreau, 

dar aş vrea ... aş vrea ca, copii mei să se simtă în siguranţă şi eu să mă simt În siguranţă, că îl 

las să se ducă să se joace în curtea şcolii. 

Bogdan-Alexandru Gârbu, Director General DGAPl: Nu îl lăsaţi, îl însoţiţi! 

E.Ş.: Copilul meu cel mare are 14 ani. 

Bogdan-Alexandru Gârbu, Director General DGAPl: A .... Ok 

E.Ş.: Nu cred că mai vrea să meargă cu mine în curtea şcolii. Dar aş vrea să ştiu că e 

în siguranţă. Înţelegeţi ce vreau să zic .... Chiar dacă nu sunt cu el acolo (voci suprapuse) 

Alexandra-Elena Chirilă, Viceprimar Sector 2: Da, am Înţeles, am înţeles, ... O să ... 

E.Ş.: O altă Întrebare. Şi asta e ultima, vă promit. Am auzit-o pe d-na .... Îmi cer 

scuze ... LC. referitor la legitimarea celor care intră În curtea şcolii. Din câte ştiu eu după 

lege, paznicul nu are dreptul să facă treaba asta, nu este abilitat, nu este organ de control, sau 

alt organ abilitat de lege, să facă treaba asta. Nu va putea legitima pe nimeni, credeţi-mă. 

Bogdan-Alexandru Gârbu, Director General DGAPl: Copiii se pot legitima si cu 

carnetul de elev 

E.Ş.: Arătaţi-mi mIe un copil care se duce cu carnetul de elev la joacă. Se mai 

Întoarce şi cu el Întreg. Îmi cer scuze da .... 

Alexandra-Elena Chirilă, Viceprimar Sector 2: Am Înţeles 

E.Ş.: ... Ştiţi cum sunt. Şi În plus de asta, dacă un elev al şcolii vine cu vărui, paznicul 

o sa-I cunoască pe elevul şcolii, dar pe văr cu siguranţă nu are şi nici nu o sa Îşi dea seama 

câţi ani are (pauză mai lungă) deci, ar trebui cumva rezolvata treaba asta. Pe de altă parte, 

aduceţi-vă aminte de incidentul de la Târgu Jiu când părintele ăla fără minte s-a apucat şi a 

bătut un alt copil că cine ştie ce i-a făcut lu . . . 

Alexandra-Elena Chirilă, Viceprimar Sector 2: Eu am un pic mai mari aşteptări de la 

părinţii din Sectorul 2! 
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E.Ş.: Gândiţi-vă că suntem ... 

Alexandra-Elena Chirilă, Viceprimar Sector 2: Adică genul ăsta de evenimente se 

pot întâmpla şi când părinţii îşi aşteptă copiii în faţa şcolii, şi nu am avut astfel de incidente 

până acum ... 

E.Ş.: Ok 

Alexandra-Elena Chiri/ă, Viceprimar Sector 2: Sper să nu fie nici în continuare 

pentru că, vă daţi seama ... , cum am spus, acesta este un proiect pe care îl vom urmări. Dacă 

vor fi incidente la o şcoală, vom putea să trecem înapoi la închisul curţii şcolii respective ... 

dacă proiectul se dovedeşte a fi ... s-a soldat cu evenimente neplăcute. Eu sper să nu 

ajungem acolo, vă daţi seama, pentru că este un beneficiu adus copiilor din Sectorul 2 sa 

aibă mai mult spaţiu de joacă. 

E.Ş.: Îmi cer scuze că vă întrerup. Sunt un suporter al acestui proiect, însă unul sau 

două incidente de genul asta este de ajuns să îl închidă, până se vor lua măsuri credeţi-mă pe 

cuvânt. 

Alexandra-Elena Chiri/ă, Viceprimar Sector 2: Vă cred, vă cred. 

E.Ş.: Gândiţi-vă că la Ferdinand suntem părinţi diverşi şi ne mândrim cu lucrul asta, 

că venim din toate zonele cartierului, din toate zonele Oborului, să spunem aşa, aproape de 

Obol'. Sunt părinţi care vin din Baicului, din zonele cele mai rău famate, sunt părinţi care vin 

din alte zone care ştim care ... se stă la vilă şi ... lumea -vezi - lumea e un pic mai civilizată 

să spunem aşa 

Alexandra-Elena Chiri/ă, Viceprimar Sector 2: Înţeleg 

E.Ş. " Gândiţi-vă că aveţi de- a face cu tot felul de părinţi, eu înţeleg aşteptările dvs. şi 

ale celorlalţi că suntem civilizaţi, dar haideţi să ne păzim! Paza bună trece primejdia rea. Aş 

vrea să văd acest proiect că se întâmplă. Copii ăştia au nevoie să mai lase telefoanele, 

laptop-urile şi toate cele, au nevoie să se joace sau să facă un sport 

Alexandra-Elena Chirilă, Viceprimar Sector 2: Am înţeles. Voi ... vom discuta şi cu 

DGAP! - ul şi vom lua în considerare ... să vedem cum putem să ... suplinim ori numărul de 

agenţi ori să vorbim cu Poliţia Locală să ... să patruleze prin zona, măcar o perioadă ca să ne 

asigurăm că totul este în regulă 

E.Ş.: Ok. Acestea au fost întrebările mele şi vă mulţumesc mult pentru răspunsuri! 

Alexandra-Elena Chirilă, Viceprimar Sector 2: Mulţumim dl E. Ş. Domnul P.( pauză 

mai lunga) Domnul P.? Ne auziţi ... 

V A.H. P, Preşedinte Asociaţia CSAM Olimpic: Da. Şi eu sunt fan al acestui proiect, 

numai că, având ... atenţie asupra a ceea ce au spus predecesorii mei, vreau să accentuez un 
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singur aspect, aspectul siguranţei copiilor. Acum ceva vreme, în Sectorul 2, la Şcoala 24, În 

timpul pauzei, ... poarta a căzut, În urma jocului copiilor peste o fetiţă, cunosc acest caz, îmi 

este foarte cunoscut, fetiţa respectivă a rămas fără rinichi, unu la mână. Doi la mână, în 

activităţile pe care le-am întreprins la liceu ... la Blaga, a fost o situaţie când ne-am trezit cu o 

piatra din afara şcolii, piatră care a lovit capul unui copil. Norocul nostru era că, soţia este 

asistentă medicală, eram în cadrul orelor şcolare, deci puteam interveni numaidecât. Ceea ce 

vreau să spun este fie: că sunt activităţi la liber fie că sunt activităţi organizate, ambele 

situaţii sunt sub auspiciul producerii accidentelor. Şi aşa cum a spus dl. S., mai bine să 

încercăm să suflăm cât de tare, pentru că un eveniment nefericit in sectorul 2, În curtea 

scolii , pe acest proiect, va atrage nu numai opinia publică, va atrage televiziunea, vor atrage 

partidele, ş.a.m.d ştiţi foarte bine la ce mă refer şi toată bunăvoinţa pe care noi am 

îmbrăţişat-o odată cu acest proiect s-ar putea să ne coste. Repet, fie că este organizată 

activitatea şi responsabilitatea revine organizatorului fie că este o activitate la liber siguranţa 

copiilor trebuie să fie pusă înainte de orice. Eu vă mulţumesc foarte mult, încă o dată vă 

felicit, daţi-mi voie să vă spun o seară bună şi să mă retrag pentru că mă aşteptă copii în 

curtea şcolii, dar în alt sector. O seară bună! 

Alexandra-Elena Chiri/ă. Viceprimar Sector 2: Mulţumim frumos. Seară bună! 

Mulţumim. Doamna I.C., vă rog! 

le.: Da. Voiam să fac încă odată, dl E.Ş., nişte precizări. Aşa cum ... Bănuiesc că nu 

aţi citit regulamentul şi nu ... şi mă rog ... cel puţin proiectul de regulament şi nu aţi înţeles 

exact despre ce este vorba. Acest regulament deschide curţile şcolilor În aceleaşi condiţii în 

care folosim spaţiile din parcuri, deci responsabilitatea ne aparţine exclusiv atât nouă 

adulţilor cât şi copiilor. Vom avea grijă să nu trimitem copii În curtea şcolii neînsoţiţi dacă ei 

au o anumită vârsta. Vă împărtăşesc îngrijorarea, credeţi-mă că şi eu am aceleaşi îngrijorări 

ca şi dvs. însă Îmi doresc din tot sufletul să fiu optimistă pentru că aşteptăm de multă vreme, 

noi am avut în CA-ul şcolii şi În trecut discuţii atunci când a fost vechiul regulament şi s-a 

luat În discuţie posibilitatea deschiderii curţii şcolilor, din varii motive, la momentul 

respectiv, nu am ajuns la un consens, deşi foarte mulţi părinţi îşi doreau acest lucru şi cred că 

în primul rând trebuie să ne responsabilizăm noi şi să Încercăm să facem educaţie în 

comunităţile din care provenim. Dacă se va întâmpla să se ajungă la incidente neplăcute 

atunci vom vedea pe parcurs şi cu siguranţă se vor lua măsuri sau vom ajunge să Închidem 

curţile şcolilor înapoi, ceea ce nu ne dorim nici unul dintre noi. Deci încă odată 

responsabilitatea deplină ne aparţine nouă părinţilor şi copiilor care au o anumită vârstă şi 

care vin acolo neÎnsoţiţi. Cu privire la legitimarea de către agentul de pază, atunci când 
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cmeva intră În spaţiul şcolii, vă reamintesc că se aplică În continuare ROFUIP ul care 

prevede foarte clar care este rolul, acestei, ... acelei persoane care se ocupă de accesul în 

curte sau în unitatea de învăţământ, chiar dacă nu mai vorbim despre desfăşurarea orelor de 

curs ci de activităţi în afara orelor de curs , deci are acest drept de a legitima pe oricine 

doreşte să intre în spaţiul şcolii. Da, va trebui probabil ca, Primăria să se gândească la o 

soluţie fie de a suplimenta În aceste şcoli , ale căror curţi se vor deschide agenţii de pază fie 

de a încheia un parteneriat expres cu Poliţia Locală care să se oblige să vină şi să patruleze şi 

să supravegheze cât se poate de mult acele spaţii. Probabil că o investiţie benefică ar fi într

adevăr nişte camere de supraveghere care să aibă un unghi suficient de mare încât să poată 

înregistra absolut tot ceea ce se Întâmplă în curtea şcolii şi în condiţiile în care, Doamne 

fereşte! avem parte de un incident neplăcut să se descopere cine este vinovatul, cine a produs 

acel incident sau cine se face vinovat de Doamne fereşte! cine ştie ce probleme; eu sper să 

nu se întâmple, pentru că altfel nu le mai deschidem şi punct . Incidente se pot întâmpla şi în 

parcul din faţa blocului la fel se pot certa copiii, la fel se pot certa părinţi, altercaţii pot 

apărarea oricând . Eu sper să nu se întâmple acest lucru şi să încercăm cumva să ne 

autoeducăm, e greu ... şi eu vin dintr-o şcoală care e la margine de cartier Pantelimon, da, cu 

nişte blocuri în spate cu o zonă destul de pestriţă, ca să folosesc aşa un cuvânt. .. tandru ... şi 

îmi doresc din suflet să nu ajungem În situaţia în care să avem incidente. Dar altfel dacă 

pornim din start în ideea asta ... nu le mai deschidem deloc 

Alexandra-Elena Chirilă, Viceprimar Sector 2: Mulţumim dona I.C. Cred că dl. E.Ş. 

a cerut dreptul la replică. Aveţi mânuţa ridicată ... 

E.Ş.: Mulţumesc mult. Doamna I.C., îmi cer scuze, eu am intrat 2 minute mai târziu, 

nu ştiu cine sunteţi dvs .. Îmi cer scuze. Sunteţi angajat al Primăriei sau tot părinte? 

I. c.: Nu, sunt ca şi dumneavoastră, preşedinte, nu ... dvs. sunteţi membru. Sunt 

preşedinte al unei asociaţiei de părinţi, membru in consiliul de administraţie al Liceului 

teoretic Lucian Blaga, deci am amândouă funcţiile şi de părinte extrem de implicat şi cumva 

din zona de conducere a şcolii şi încerc să fac un echilibru între cele doua (neinteligibil). 

E.ş.: Jos pălăria! Toată stima! Însă am câteva comentarii. Proiectul l-am citit şi 

regulamentul l-am citit, recunosc nu le-am citit pe toate cu foarte mare atenţie, la virgulă, 

însă: unu la mână curtea şcolii nu este acelaşi lucru cu parcul şi nu poate să aibă acelaşi 

regim cu parcul şi vă spun şi de ce: pentru că curtea şcolii este curtea unei instituţii, nu este 

chiar domeniu public aşa cum este parcul. Doi la mână: agentul de pază respectiv, prin fişa 

postului i se dă o atribuţie care legal nu are cum să o facă, nu are dreptul să o facă, nu are 

dreptul să îmi ceară buletinul. Poate să mă întrebe cum mă cheamă , poate să mă întrebe 
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dacă sunt părinte la şcoala respectiva dar nu are dreptul să îmi ceară buletinul ... şi nu are de 

ce să ... şi nu are de ce să îmi reţină datele personale, asta vă garantez , că nu are dreptul. 

Pentru că la lege scrie foarte clar: numai autorităţile publice sau cele abilitate de lege, iar 

agentul de pază nu este autoritate publică sau autoritate abili tată de lege 

Alexandra-Elena Chirilă, Viceprimar Sector 2: Într-adevăr nu ... agentul de pază nu 

poate să legitimeze în sensul clasic copiii, Însă noi avem stipulat În regulament că, copiii ar 

trebui să aibă carnetul de elev asupra lor dacă vor să intre În curtea şcolii. 

E.Ş.: Ok. Aşa. Ce voiam să vă mai spun, referitor la zonele minunate pe care le ştiţi şi 

dvs. capătul lui 14 este faimos , la fel şi Baicului la fel şi peninsula Plumbuita . Nu o să educe 

nimeni niciodată, nu vom putea merge cu vorba bună În zonele acelea să facem 

"evanghelizare" pentru civilizaţie, vă spun eu, nu se poate. Conflictele între copii vor fi 

inevitabile, vor apărea. Problema e ... ce spun, este că trebuie să facem tot ce ne stă În putinţă 

ca programul asta să se întâmple şi să rămână deschis cât ,mai mult timp, să evităm cu orice 

preţ accidente, publicitate negativă, pe chestia asta , să atragem atenţia negativ pe acest 

proiect, ca să apară mai mulţi oameni care să încerce să închidă treaba asta . Eu vreau ca 

curţile şcolilor să rămână deschise, aşa cum au fost şi până acum dar cineva trebuie să îşi 

asume răspunderea, cineva trebuie să se ocupe de lucrurile astea, să se Întâmple ca la carte. 

Eu ca membru al asociaţiei de părinţi o să încerc să fiu si eu acolo şi dvs. Ia fel , dar câţi 

dintre noi putem să stăm acolo în fiecare zi. Asta e tot ce am avut de zis. 

Alexandra-Elena Chirilă, Viceprimar Sector 2: Mulţumim frumos. 

E.Ş.: Mulţumesc pentru dreptul la replica . 

Alexandra-Elena Chirilă, Viceprimar Sector 2: Nu mai avem nici o mânuţă ridicată. 

Dacă mai doreşte cineva să mai intervină 7 ... acum este momentul (pauză). Domnul A.A., vă 

rog (pauză mai lungă)! 

A.A.: Dacă domnul D.S. nu vrea să intervină atunci o sa intervin eu. Numele meu e 

A.A .. Sărut-mana doamna Viceprimar, sărut-mana doamna Ionescu, sărut mâna doamna 

LC ., buna seara Domnule Gârbu! 

Bogdan-Alexandru Gârbu, Director General DGAPJ: Bună seara! 

A.A.: Bună seara domnilor invitaţi care aţi dorit să participaţi la această dezbatere 

publică. În primul rând aş vrea să mă refer la ceea ce au spus cei care au vorbit Înaintea mea, 

să clarificăm nişte lucruri: În primul rând Domnul P. are dreptate pentru că această şedinţă 

de dezbatere publică se face la iniţiativa unei persoane juridice, deci nu la ... în nici un caz nu 

se poate face la iniţiativa unei persoane fizice. Doi, după ce am participat la şedinţa de 

consiliu în premieră, de săptămâna trecută realizez că orice discutăm noi aici, discutăm 
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degeaba pentru că se va vota fără să se asculte orice argument şi se va vota doar politic ... 

Doamna Le. a spus că ... am ... ştiţi că ne cunoaştem de atâta timp şi nu aş vrea să mă 

înţelegeţi din nou greşit, dar aş vrea să spunem adevărul. Din punctul meu de vedere 

prioritatea pentru curtea şcolii este cu totul alta ... Şi acum mă adresez în primul rând 

Domnului Gârbu care ştie cel mai bine situaţia din aceste curţi şi aş propune ca prima dată să 

se rezolve amenajarea acestor curţi ale şcolilor după proiecte făcute de specialişti şi abia 

după aceea să vedem ce se poate face acolo. Deci, repet, în curtea şcolii, nu se pot face 

doar ... , nu sunt doar activităţi sportive ci o grămadă de activităţi şi mă bucur că sunt doi 

părinţi de la Ferdinand care pot să prezinte ce altfel de activităţi se fac în curtea şcolii, 

inclusiv în week-end . Aş da exemplu: cercetaşii, dar ca să revin şi am rugămintea la doamna 

Ionescu care se va ocupa de procesul-verbal al acestei întâlniri, să fie stipulat în procesul 

verbal că propunerea mea este ca, pentru curţile şcolilor prima dată să se facă nişte proiecte 

de către specialişti, de amenajare a curţilor şcolilor care în timpul de doi , trei ani de zile, în 

funcţie de bugetul care îl are administraţia locală să poată fi pus ... Ia disp ... , să poată fi 

amenajate aceste curţi ale şcolilor pentru toate activităţile care permit curţile respective. 

A.A.: ...... foarte bine a prezentat domnul P. nişte şcoli unde nu există nimic. Şi uitaţi, 

domnul .... mă bucur că-i domnul Gârbu ... a prezentat domnul P. Şcoala 24 unde acea fetiţă 

a făcut acel accident şi a rămas fără rinichi. Lumea nu ştie, Şcoala 24 este vecină cu 

Inspectoratul Şcolar al Sectorului 2. În curtea acestei şcoli este o sală de sport şi există doar 

asfalt şi nici măcar, nici un panou de baschet. Deci, în acest moment dacă acest proiect ar 

porni, nu s-ar poate face nimic acolo că-i doar asfalt. Este o grădină separată unde au doar 

acces doar profesorii. Şi atunci acest proiect, care din start va crea o grămadă de discuţii şi o 

să revin mai târziu, nu se poate aplica pentru că aşa sunt condiţiile. La Şcoala 24 nu e nimic, 

la şcoala Ferdinand a trecut astăzi ... s-a amenajat terenul de sport când a venit domnul 

preşedinte acum 2 ani de zile, domnul Iohannis şi a inaugurat prima zi de şcoală, dar de 2 ani 

de zile şi fără să-i fac un reproş domnului Gârbu, deşi s-a bugetat, nu există porţi de fotbal, 

nu există panourile de baschet care, repet, deşi au fost bugetate beneficiarul nu a fost în stare 

să le ia, deci sunt extrem de multe lucruri ... 

Bogdan-Alexandru Gârbu, Director General DGAPI: S-au bugetat în bugetul şcolii, în 

bugetul unităţii de învăţământ. 

A.A.: Exact. Exact, am şi spus că nu pot să vă reproşez. În 2 ani de zile în care a fost 

bugetat şi n-au fost în stare să ia porţile de fotbal. Deci, sunt o grămadă de probleme, iar la 

Ferdinand, de exemplu, chiar dacă profesorii de sport n-au fost în stare să-şi aleagă modelul 

de poartă de fotbal, sau panourile de baschet, da, domnul Gârbu a bugetat chiar 4 panouri de 
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baschet, a fost chiar foarte deschis la acest lucru, n-au putul să ia. Dar, În şcoala asta, de bine 

de rău, sunt o grămadă de activităţi, sunt cercetaşii care vin sâmbătă, duminică, vă daţi 

seama ce s-ar întâmpla dacă aici s-ar da drumul la liber. Din punctul meu de vedere, dacă tot 

vorbim în curtea şcolilor trebuie să se facă doar activităţi organizate, pentru că aşa cum 

spune domnul E.Ş. este vorba de responsabilitatea persoanelor care răspund de siguranţa 

copiilor. Şi acest proiect, ar trebui să clarificăm, este la a treia iniţiativă. Şi haideţi să facem 

aşa, un mic istoric, că e bine să plecăm de la, să facem analiză de la .. şi repet e domnu Gârbu 

poate să confirme acest lucru. Ă1iă, dacă tot vrem să facem ... deci dacă nu vrem să facem 

proiecte de amenajare a curţilor şcolilor ş i vrem neaparat să dăm drumul la acces În curtea 

şcolii , apoi trebuie să ne uităm În urmă ce s-a Întâmplat în anii anteriori, unde, de exemplu 

acum sunt două hotărâri de consiliu care stipulează că se POl face activităţi şi eu pe doamna 

LC., fără să-i reproşez, eu n-am auzit în 4 ani de zile că a vrut să facă o activitate a părinţilor, 

organizată În curtea şcolii şi n-au lăsat-o . Unde nu s-a făcut, doamna LC., nu mă înţelegeţi 

greşit , este acolo unde Consiliul de Administraţie nu există şi unde decizia o ia doar 

directorul. Şi dacă mă contraziceţi, aş vrea să-mi spuneţi care este relaţia dumneavoastră cu 

cei doi directori care i-aţi avut dumneavoastră. Deci, repet, m-am plimbat În mai multe şcoli 

şi acolo unde nu s-a făcut ... 

Alexandra-Elena Chirilă, Viceprimar Sector 2: Domnule A.A. , vă mulţumesc frumos 

pentru ideile dumneavoastră, aş fi vrut să menţinem această dezbatere la obiect. .. aţi deviat 

un pic de la subiect, discutaţi despre regulament, dumneavoastră o atacaţi pe doamna LC. 

acum, nu mi se pare corect. .. haideţi să discutăm dacă aveţi sugestii, vă rog frumos, pe 

regulament ... 

A.A.: Deci, nu mă Întrerupeţi. .. nu mă întrerupeţi ... discutăm despre regulament. ... Nu 

o atac, Doamne fereşte , ne cunoaştem de atâta timp ... Deci, doamna Chirilă, tocmai asta 

vreau, ... 

Alexandra-Elena Chiri/ă, Viceprimar Sector 2: Ok. 

A.A.: ... dar am rugămintea să nu mă întrerupeţi, că ... o să vă spun şi de ce particip că, 

v-am mai urmărit la dezbaterea pe Legea 350 şi la fel nu ... , am observat nu aţi vrut să ţineţi 

cont de experienţa beneficiarilor, celor care au participat la implementarea acestei legi. .. pe 

fonduri nerambursabile ... 

Alexandra-Elena Chiri/ă, Viceprimar Sector 2: Mă scuzaţi, dar vă întrerup iarăşi, dacă o 

să citiţi regulamentul pe care l-am votat joi seară, o să vedeţi că am ţinut cont de toate 

sugestiile care ne-au venit de la participanţi, atât cât ne-a permis Legea 350. Am ţinut cont, 

am ţinut cont de toate părerile care au venit, aşa cum o să ţinem cont ş i aici. 
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A.A.: Nu ... Au fost 2 proiecte joi legate de 350. Revenim la ... Rediscutăm ca să nu 

schimbăm subiectul. La curtea şcolii. Deci curtea şcolii, acest proiect, deci în primul rând 

deschidem curtea şcolii... este o aiureală. Ele sunt deschise, nu sunt închise în acest 

moment. Ca să fim riguroşi ... Nimeni, eu nu am auzit timp de 4 ani de zile, pe cineva, repet, 

în baza celor 2 hotărâri de consiliu aprobate în 2018, că cineva a vrut să facă în curtea şcolii 

ceva şi o rog pe doamna LC. care s-a plâns că n-a putut. N-am auzit. Problema este că nu se 

analizează cum se pot face activităţi în curtea şcolii, repet, eu sunt adeptul activităţilor 

organizate, nu să se intre să facă fiecare ce vrea, că nu se poate. Şi-o să vă dau imediat ca 

exemplu, de ce spun acest lucru. Prima iniţiativă a acestui proiect, a fost în 2016. Şi domnul 

director care a fost anterior domnului Gârbu, a trimis, a consultat şcolile şi-a trimis o adresă 

care nu avea nicio legătură cu acel proiect. Este proiectul depus de colegii dumneavoastră, 

doamna Chirilă, în august 2016. Şi răspunsul de la şcolile, de la cele 50 de şcoli , au fost doar 

5 şcoli favorabil. Dar ele au răspuns pe adresa care a fost făcută de domnii directori. Şi 

atunci, iniţiatorul s-a supărat şi această ... vreau să precizez că această şedinţă publică se face 

datorită faptului că, în 2016, primul proiect care a fost de tip normativ, a fost acest acces în 

curtea şcolii. De la acel proiect, am zis, reluăm toată procedura legală, şi de azi înainte, în 

Primăria Sector 2 se vor implementa proiectele de tip normativ şi s-a aşteptat 10 zile până a 

apărut primul buton, butonul pe site care să permită prezentarea, să apară secţiunea de 

dezbatere publică, doamna Viceprimar. Vă dau această informaţie ca să ştiţi. Deci, pornind 

de la acest proiect care a fost prima dată propus, prima dată s-a aprobat la sectorul 1 şi după 

aceea sectorul 2 a vrut să-I replice. Doar că a fost o mieL. , aşa se întâmplă, orice apare nou, 

lumea se opune. Iar faptul că, nu s-a înţeles ce se Întâmplă, vă mai dau altă informaţie . S-a 

aprobat săptămâna trecută, bugetul. Şi aţi văzut, cele două capitole bugetare, tineret şi sport 

sunt pe zero. Dacă o s-o consultaţi pe doamna Niţă, regulamentul aferent acestui proiect, va 

rezolva problema pentru aceste activităţi sporti.. acti" " n-are importanţă ce activităţi se pot 

face în curtea şcolii, n-aveai cadru legal ca să asiguri fondurile necesare şcolilor, dacă fac 

anumite activităţi, fie de sport, fie de tineret. Şi acel regulament care s-a aprobat, a rezolvat 

inclusiv această parte juridică. Pentru că dacă se organiza o activitate, şcoala se Întorcea 

către părinţi şi ei trebuiau să plătească diplomele, şepcuţele, astea, pentru că n-aveai cadru 

legal ca şcoala. Şi asta a rezolvat prima variantă a regulamentului. Deci, partea de finanţare 

pe diferite activităţi care se întâmplă în curtea şcolii, către şcoli şi 2, evident, şcoala trebuia 

să aprobe, fiecare şcoală trebuia să aprobe regulamentul după care să intre În curtea şcolii. 

Pentru că, o să vedeţi, când s-o da drumul, pentru că eu sun! sigur că o să daţi dnunul exact 

în forma în care doriţi dumneavoastră, va începe doar un scandal, nu se va implementa 
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nimic, inspectoratele se vor supăra, nu vor accepta acel lucru şi doar se va genera un scandal. 

Acest proiect În forma cum este, nu poate fi aplicat. Vă spun cu tot respectul şi nu vreau să 

vă supăraţi pe mine sau să mă Înţelegeţi greşit. Cunosc foarte bine cum gândesc 

inspectoratele şi vor refuza să accepte ca, dacă un director se ocupă, o şcoală se opune să 

mai intre cineva În curtea şcolii. Şi doar se va genera scandal. Da? 

Alexandra-Elena Chirilă, Viceprimar Sector 2: Vă mulţumim frumos, apreciez 

Îngrijorările dumneavoastră, a discutat şi cu doamna inspector de Sector 2 legat de acest 

proiect, chiar cred că acum mai bine de o lună de zile, şi avem susţinerea dânsei, o să luăm 

În calcul ce aţi spus dumneavoastră legat de bugetul de tineret şi sport cred că, chiar În 

şedinţa de joi seară domnul Primar v- a spus de Legea 350 care are un buget de cinci sute de 

mii, din cei două milioane jumătate, au fost alocate pentru proiecte pe sport. Deci ... 

A.A.: Pe sport, dar la tineret este zero. Atenţie, sunt capitole separate. Sportul este una, 

tineretul este alta, chiar cineva v-a şi ... Ia dezbatere a menţionat o adresă făcută de către 

Ministerul Tineretului şi Sportului către administraţiile locale care au cerut să sprijine 

finanţarea din bugetul local atât pentru partea de tineret cât şi cea de SPOIt şi au cerut şi un 

răspuns cum au fost bugetate activităţile de tineret, ştiu că este adresă la Începutul acestei 

luni trimisă, a menţionat-o cineva şi am verificat, aşa este. Că sunt datele sunt publice pe 

site-ul ministerului. Dar În acest moment, Primăria Sector 2 are la Legea 350 care se aplică 

după 12 ani În Sectorul 2, la capitolul, sunt 5 domenii, este doar sportul, tineretul nu este 

prins. 

Alexandra-Elena Chiri/ă, Viceprimar Sector 2: Este prinsă educaţia, cumva pe-acolo, 

avem şi sportul, ceva pe la mijloc ... 

A.A.: Sunt lucruri diferite, sunt activităţi specifice tineretului, nu intrăm acum în detalii 

tehnice. Deci tineretul în acest moment nu este prins la legea 350. 

Alexandra-Elena Chirilă, Viceprimar Sector 2: Înţeleg, înţeleg şi asta şi o să anunţ acum 

în premieră deşi asta nu este scopul acestei dezbateri, că avem în vedere organizarea unui 

consiliu consultativ pe probleme de tineret la Sectorul 2, deja avem vreo 15 organizaţii de 

tineret cu care o să avem săptămâna asta o discuţie şi atunci o să elaborăm şi politici de 

tineret şi ... 

A.A.: A mai fost acest. .. 

Alexandra-Elena Chiri/ă, Viceprimar Sector 2: Mă scuzaţi un pic, că doamna l.e. are 

mânuţa ridicată de ceva timp şi aş vrea să o las şi pe dânsa să spună ceva ... 

A.A.: Un singur lucru mai voiam să spun aşa ca of, că o să mai discutăm şi vreau să ne 

cunoaştem mai bine ... 
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Alexandra-Elena Chiri/ă, Viceprimar Sector 2: Sigur că da. 

A.A.: ... Şi doamna Ionescu poate să vă confirme, sau domnul Gârbu, mie îmi place doar 

dialogul .. . 

Alexandra-Elena Chirilă, Viceprimar Sector 2: Mă bucur. 

A.A.: Faptul pentru care am venit sincer la această întâlnire a fost că, pe pagina noastră 

am pus un comentariu, n-am jignit, n-am făcut nici un atac din punct de vedere şi l-a şters. 

Şi-atunci am zis să vin să ne cunoaştem pentru că este un proiect important, ştiu cum s-a 

implementat, ştiu prin ce faze s-a trecut, ştiu ce răspuns au dat şcolile, şi , repet, în f0n11a în 

care este acum nu se va implementa nimic, doar se va genera scandal şi nu se va face nimic. 

Şi n-am înţeles de ce n-aţi solicitat o minimă, cum să vă spun, că personalul din primărie 

poate să vă pună aceste date la dispoziţie. Ce s-a Întâmplat În aceşti doi ani cu cele două 

hotărâri de consiliu, de ce nu s-au aplicat În şcolile unde spune doamna l.C. că nu s-au 

aplicat. Sunt şcoli unde, curtea şcolii a funcţionat că aşa a vrut Consiliul de Administraţie, 

unde există, repet, unde există Consiliu de Administraţie şi nu unde ia decizia doar directorul 

şcolii, cum din păcate se Întâmplă, din păcate, În multe locuri. Unde există Consiliu de 

Administraţie, repet, sunt activităţi organizate, preşedintele organizaţiei de părinţi din 

F erdinand, a precizat foarte bine, sunt afterschool-urile, sunt o grămadă de activităţi după 

ore, copii care vin şi nu este luat În calcul acest lucru şi vor ieşi o grămadă de probleme, 

acolo În şcolile unde, de bine de rău, există o organizare. Şi nu putem să trecem peste, nu ne 

interesează , intrăm În curtea unei instituţii , fără nu ne interesează ce spune conducerea acelei 

instituţii, noi intrăm şi facem ce vrem, acolo se va ajunge. Şcoala, curtea şcolii, nu este un 

parc, cum foarte bine a spus domnul E.Ş. Şi atunci, omul de la pază, n-are, n-are nici un 

drept, nu poate să-şi părăsească ... nu există camere de supraveghere inclusiv la Ferdinand, 

n-ai camere să vezi terenurile şi nu e singura, sunt multe, camere să poţi să supraveghezi, 

portarul de la Ferdinand n-are acces, n-are monitor, el În acest moment dacă Îi daţi drumul 

de luna următoare, el nu poate să vadă ce se Întâmplă În curtea şcolii şi nu e singurul loc. De 

aceea am spus, prima dată trebuie amenajate curţile şcolilor după proiecte făcute de 

specialişti, din punctul meu de vedere. Aşa cum am spus, domnul Gârbu ştie, s-a discutat la 

şcoala 24 şi nu s-a reuşit. Aşa sunt, aşa-i birocraţia În administraţia locală. Deci, prima oară, 

şcolile ar trebui să permită o grămadă de activităţi şi sunt părinţi specialişti, sunt o grămadă 

care au venit cu soluţii concrete şi nu s-au implementat, repet, de amenajare a curţilor 

şcolilor, aşa cum se Întâmplă În alte şcoli în Europa. Deci dacă ne uităm, şcolile astăzi În 

Europa, au curtea amenajată pentru diverse activităţi, nu doar cele sportive. Mulţumesc . 
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Alexandra-Elena Chirilă. Viceprimar Sector 2: Mulţumim. Mulţumim frumos domnul 

A.A .. Doamna LC., vă rog! 

le.: Mulţumesc, ne auzim? 

Alexandra-Elena Chirilă, Viceprimar Sector 2: Da, vă aud. 

le.: Vreau să nu închei, pentru că mi se pare că discuţia s-a dus total pe lângă subiect şi 

ne abatem grav de la subiectul întâlnirii din seara aceasta. Domnul A.A ., relaţia mea cu 

vechea, atât cu vechea conducere a şcolii cât şi cu cea de acum a fost întotdeauna de 

colaborare. Nu sunt genul de om care să plec capul şi să nu-şi ducă la bun sfârşit tot ce-şi 

propune să facă. Nu vorbeam despre o ne-colaborare cu conducerea şcolii ci vorbeam despre 

faptul că proiectul din 2018 nu a fost gândit pentru a deschide curtea şcolii publicului larg. 

Vorbeam doar de activităţi organizate şi noi am avut foarte multe activităţi organizate la 

nivel de instituţie de învăţământ, extraşcolare fie prin, prin grija şcolii, fie prin implicarea 

asociaţiei de părinţi, inclusiv cu domnul P., am mai spus, cred că am avut cea mai largă 

participare la proiectul pe care l-a desfăşurat cu bugetare pe 350, acum doi ani, deci ştiu 

foarte bine despre ceea ce vorbesc. Dar, repet, ca părinte de doi copii , care amândoi au făcut 

sport, da, chiar de performanţă până la un moment dat, Îmi doresc ca copilul meu să aibă 

acces În curtea şcolii, dacă vrea cu un grup de prieteni, da, doi-trei, spre exemplu, să 

folosească noul teren de fotbal sintetic şi să aibă o partidă de fotbal, fără să am nevoie de 

aprobarea conducerii şcolii. În acest sens, aceea nu este o activitate organizată. Şi nu văd cu 

ce, ce este rău, ce este rău , În a permite a se Întâmpla acest lucru. Încă o dată, doamna 

Viceprimar şi în general, cred că toţi cei care au gândit acest proiect, pe domnul Gârbu pun 

cea mai mare presiune şi pe dânsul mă bazez cel mai mult, da, să reuşim să punem În 

aplicare acest proiect, sunt fan al acestui proiect, da, trebuie foarte mare grijă, trebuie să ne 

gândim cum să facem În aşa fel Încât să nu devină un eşec şi încă o dată doamna Viceprimar, 

cred că este foarte important să Începem doar cu câteva şcoli pilot, despre care să ne 

asigurăm că spaţiul acela Îndeplineşte, să nu zicem 100%, dar în mare parte condiţiile de a se 

putea desfăşura activităţi şi În ceea ce priveşte infrastructura şi în ceea ce priveşte siguranţa 

copiilor în acel spaţiu, să ne gândim la varianta de a supraveghea foarte îndeaproape acele 

spaţii , fie, v-am zis , prin suplimentarea în week-end, a pazei sau sprijinul poliţiei locale şi să 

vedem ce se întâmplă mai departe. Altfel, rămânem În acelaşi stadiu, nu se va Întâmpla 

niciodată nimic şi Întotdeauna vom găsi cusururi şi vom pune beţe În roate oricărei ini ţiative 

ce va porni de la nivel local. Nu Înţeleg de ce trebuie să ne opunem în felul acesta. Deci , 

chiar nu Înţeleg . Şi să găsim doar bube. Haideţi să încercăm, să vedem ce ne iese, cu 

sprijinul tuturor. Cred că putem la nivel de şcolile acelea pilot să implică comunitatea 
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şcolară , să implicăm pe părinţii de acolo, da , care nu ştiu, sâmbăta asta mă duc eu câteva ore, 

sâmbăta viitoare se duce un părinte, coleg de-al meu din asociaţie şi vede ceea ce se 

întâmplă acolo. Dar haideţi să dăm copiilor posibilitatea să intre în spaţiile unde pot 

desfăşura activităţi sportive, da şi nu numai pentru că, până la urmă, nu trebuie neapărat să 

mă duc în curtea şcolii şi să joc baschet, sau să joc fotbal, sau să joc handbal, pot să am orice 

fel de altă activitate, da, să mă joc raţele şi vânătorul, spre exemplu. Sau eu să adun zece 

părinţi împreună cu copii din şcoală şi să facem, nu ştiu, o întrecere de, nu ştiu ce fel. Şi să 

nu mai am nevoie să mă duc în fiecare săptămână şi să îi spun directorului şcolii: ştiţi, eu 

duminică vreau să vin cu clasa x, y, z, sau cu părintele a, b, c, ca să desfăşurăm nu ştiu ce 

activitate. Deci, nu vorbim de activităţi organizate. Pentru activităţi organizate se pot face 

demersuri, conducerile şcolilor nu cred că s-au opus vreodată, la noi nici n-a fost cazul 

despre aşa ceva, vorbeam despre deschiderea ... larg, pentru oricine îşi doreşte, da, copilul 

meu învaţă în şcoală şi vine cu carnetul de elev, dar poate vrea să-şi aducă un coleg care 

locuieşte vis-a-vis de şcoală dar care învaţă în sectorul 4. De ce n-ar avea voie să intre şi el 

în curtea şcolii şi să nu joace fotbal cu copilul meu? Despre asta vorbim, sau poate n-am 

înţeles eu bine scopul acestui proiect. Doamna Viceprimar, dacă n-am înţeles vă rog să mă 

corectaţi. 

Alexandra-Elena Chirilă, Viceprimar Sector 2: Scopul acestui proiect a fost să 

suplimentăm spaţiile în care copii pot să se joace în proximitatea casei, ştim că ... , ştiu şi 

sunt conştientă de faptul că sunt unele curţi de şcoli mai generoase, care au deja, au şi spaţiu 

şi au terenurile marcate şi curţi de şcoli care poate sunt mai puţin ofertante pentru genul ăsta 

de activitate, din fericire avem multe unităţi şcolare în sectorul 2, avem şcoli din zona 

centrală, de exemplu, unde într-adevăr densitatea populaţiei este mai mică, dar şi numărul de 

parcuri este extraordinar de mic, în afară de ... în sectorul 2 sunt câteva parcuri mai mari, 

sunt Grădina Icoanei şi Ioanid şi cam atât şi scopul a fost, efectiv să dăm mai mult spaţiu 

copiilor unde să se joace în timpul. .. , în week-end. Mă bucur că sunt astfel de discuţii, 

pentru noi este foarte important ca să ştim ce aşteptări aveţi dumneavoastră de la acest 

regulament şi cum putem să-I mai modificăm să ne asigurăm că forma la care ... cu care 

începem, este una cât mai aproape de o situaţie ideală, că o situaţie ideală o să fie, o să fie 

cam greu de atins. Domnul A.A. , ştiu că aţi ridicat mânuţa, vă rog! 

A.A.: Da, voiam să-i răspund doamnei I.e., pentru că nu m-a înţeles. Astăzi, în curtea 

şcolilor intră , din ce am văzut eu, nu numai elevii şcolilor respective şi atenţie, când spun de 

activităţi organizate, cred că trebuie să luăm în calcul mai mulţi factori. Deci, nu putem, 

refuz să asta, că nu mai suntem la noi, că da, un meci de fotbal înseamnă curtea şcolii şi 
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băteam mingea. Nu mai sunt acele vremuri. Dar, în momentul în care un copil îşi ia doi 

prieteni şi vrea să intre în curtea şcolii, fiecare şcoală îşi va stabili programul ei de activităţi, 

atenţie, În funcţie de ce permite curtea respectivă. E greu noi acum să venim şi să fabulăm cu 

anumite lucruri că vreau să fac ceva. Nu, în curtea şcolii, în funcţie de ce activităţi se pot 

face în acea curte a şcolii ş i , repet, unde cineva Îşi asumă răspunderea faţă de acele activităţi, 

foarte important acest lucru şi putem să-I detaliem cât vreţi dumneavoastră, pentru că acest 

proiect, de 4 ani de zile s-a încercat implementarea lui şi de bine de rău la Ferdinand e un caz 

fericit, unde se întâmplă o grămadă de lucruri ş i nu trebuie să aprobe directorul. Se fac 

activităţi, există dialog, se anunţă ş i este un, tot timpul este un stup de albine, se intră , se 

iese, acolo este un caz fericit din punctul meu de vedere. În general, în curtea şcolilor , repet, 

trebuie fiecare să stabilească ce activităţi, pentru că în week-end, sunt părinţi, pot să vă dau 

de exemplu, la . .. când se face săptămâna altfel, sunt părinţi care vin şi fac activi. . . ei sunt 

voluntari şi se oferă, dar este părintele acolo care supraveghează . Aicea facem handbal, aicea 

facem baschet, aicea facem cercetaşi şi se stabileşte un program de activităţi unde nu vin 

doar elevii şcolii . Astăzi vin elevi şi de la alte şcoli . Dar, repet, totul se face organizat, se ştiu 

acest plan de activităţi , se discută Între profesori, părinţi şi alţi, alţi ... de exemplu, 

[neinteligibil] care l-a dat pe domnul P., dânsul a fost şi beneficiar al Legii 350 iar de multe 

ori l-am văzut pe dânsul, a vrut doar să facă un pal1eneriat, n-a cerut nici o resursă materială, 

a vrut doar să lucreze instituţional prin clubul dânsului şi şcoală, să se lucreze organizat. Atât 

a vrut. Să facă diferite activităţi, în stilul dânsului , nu stau să , nu vreau să-i fiu nici avocat, 

deci n-a avut practic nevoie de nici o resursă ş i de aceea am menţionat, în momentul în care 

astfel de proiecte pilot poate să funcţioneze şi devine o obişnuinţă în curtea şcolii să facă, 

cum se întâmplă la dumneavoastră la Blaga, nu ştiu ce aveţi în curtea şcolii, poate copii de 

acolo se îndrăgostesc şi vor să practice baschet. Automat va veni cineva acolo, vor face 

diferite activităţi şi trebuie să faci ceva acolo, să-i stimulezi pe copii cu un tricou, cu o 

şepcuţă, astăzi nu poţi să le dai acest lucru, că n-ai cadru legal. 

Alexandra-Elena Chirilă, Viceprimar Sector 2: Dar nu este, îmi pare rău domnul A. A. , 

acum chiar va trebui să vă contrazic, nu ăsta este scopul acestui regulament. De exemplu, am 

fost şi am discutat cu copii de la Racoviţă, care stau în zonă şi au teren de baschet şi au spus 

că da, le-ar plăcea în week-end să se strângă 4-5 din zonă, să joace baschet şi după aia să se 

ducă acasă. 

A.A.: Da, da da şi şi ş i nu-i opreşte nimeni , astăzi. Nu-i opreşte nimeni astăz i să facă 

acest lucru la Racoviţă. 

1.C.:Bada! 
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Alexandra-Elena Chirilă, Viceprimar Sec/ar 2: Ba da! Ştiu că eu ... 

A.A.: La Racoviţă, doamna LC., este altceva. La Racoviţă , la Racoviţă ... nu nu, aţi dat 

Racoviţă ... 

Alexandra-Elena Chirilă, Viceprimar Sector 2: Domnul A.A., haideţi, haideţi că eu nu 

v-am întrerupt, vă rog frumos. Haideţi să acceptăm varianta în care eu şi domnul Gârbu, în 

momentul de faţă, cunoaştem destul de bine, chiar foarte bine realitatea din Sectorul 2. 

A.A.: Păi , nu e corect ce aţi spus la Racoviţă. La Racoviţă aţi spus că nu au bazin de 

înot? Asta le trebuie lor. Nu baschet. 

Alexandra-Elena Chirilă, Viceprimar Sector 2: Haideţi , vă rog frumos, nu îmi spuneţi 

dumneavoastră ce are nevoie Racoviţă că am discutat şi cu doamna director, nu vorbim 

acum despre ... 

A.A.: Este, este liceu sportiv. 

Bogdan-Alexandru Gârbu, Director General DGAPI: Domnul A.A, ştiţi foarte bine ... 

A.A.: Este liceu sportiv. Are bazin de înot Racoviţă în acest moment? Nu are. Haideţi să 

discutăm lucruri reale. 

Bogdan-Alexandru Gârbu, Director General DGAPI: Domnul A.A. , ştiţi foarte bine că 

aţi avut ... Domnul A.A., dacă îmi permiteţi, ştiţi foarte bine de ce nu are Racoviţă bazin. În 

curtea respectivului. .. respectivei unităţi de învăţământ este imposibil să construieşti bazin. 

Tocmai de aceea, am demarat împreună cu doamna viceprimar ... 

A.A.: Ce bazin folosesc elevii de acolo? 

Bogdan-Alexandru Gârbu, Director General DGAPI: ... [neinteligibil] se va construi în 

incinta liceului Leonida. 

A.A.: Asta-i una din variante. 

Alexandra-Elena Chirilă, Viceprimar Sector 2: Haideţi să nu, n-aş vrea să deviem prea 

mult, domnul A.A., mulţumesc frumos pentru, pentru sugestii. .. 

A.A.: Dar nu, nu puteţi să spuneţi că băieţii de la Racoviţă vor să joace baschet. 

Alexandra-Elena Chirilă, Viceprimar Sector 2: Ba da! 

A.A.: Astăzi nu ... astăzi [neinteligibil] 

Alexandra-Elena Chirilă, Viceprimar Sector 2: Am vorbit cu copii, se întâmplă să fi 

vorbit cu copiii de acolo şi cu doamna director şi sunt cei care vor să vină în week-end şi să 

joace baschet sau să bată mingea în curtea şcolii. Adică, nu puteţi vorbi dumneavoastră de 

[neinteligibil] copiilor 

AA.: Nu-i opreşte nimeni, nu-i opreşte nimeni astăzi ... 
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Alexandra-Elena Chirilă, Viceprimar Sector 2: Ba-i opreşte o poartă Închisă. Dacă mai 

sunt. .. aş dori să ne Întoarcem la regulament, că asta dezbatem acum aici, dacă mai sunt 

sugestii şi păreri o să vă rog frumos să ni le spuneţi, eu am notat că trebuie să fim un pic mai 

specifici În ceea ce priveşte regulamentul, cu afterschool şi şcoala după şcoală şi 

evenimentele pe care le organizează şcoala , să fie curţile Închise. Vom lua În considerare, 

ţinând cont că suntem În proiect, În proces de reactualizare a planurilor de pază, vom lua În 

considerare să suplimentăm paza la şcolile pe care dumneavoastră ni le-aţi semnalat ca fiind 

În zone sensibile şi, de asemenea, am vorbit cu domni şi doamne directoare de şcoală şi mai 

avem cereri În sensul acesta , deci vom lua asta În considerare. Eu o să mai contactez Încă o 

dată domnii ş i doamnele directori de şcoală să Îi mai rugăm să mai spună dacă mai au nevoie 

şi ce mai au nevoie, ca să pregătească curţile pentru asta, cum este la şcoala Ferdinand, de 

exemplu, plasa care trebuie montată, la fel şi la Blaga şi ok, domnul E.Ş., vă rog ... Aţi 

ridicat mânuţa, nu ştiu dacă e din greşeală sau ... nu. 

E.Ş.: Scuze. Nu. Mă pregăteam să dau "un mute", Îmi cer scuze, când mi-aţi dat 

dumneavoastră ... A fost o idee mai devreme cu separarea curţilor şcolilor pe vârste, cumva. 

Pentru că cei mari se joacă Într-un fel, cei mici au alte cerinţe. Ar trebui să, după cum 

spuneam, ar trebui centralizate aceste resurse să ştim şi noi părinţii unde ne putem duce şi ... 

Alexandra-Elena Chirilă, Viceprimar Sector 2: Păi, este destul de simplu, domnul E.Ş.! 

La şcolile gimnaziale sunt copiii până la 14 ani , la şcolile .. la licee sunt liceenii. Dacă aveţi 

copil de şcoală gimnazială poate să intre şi Într-un liceu, dar regulamentul stipulează clar că 

Întâietate În licee au liceenii. Ştiţi că liceenii sunt un pic mai mari, s-ar putea să joace fotbal 

cu mai multă forţă decât un copil de 10 ani. Asta din punctul nostru de vedere, ne-am gândit 

că este o precauţie bună să evităm pe cât posibil accidentele inerente dacă sunt copii mai 

mari , care sunt adolescenţi, adulţi să zicem, 17-18 ani şi cei de 7, 8, 9, \O ani. Deci, la şcoală 

gimnazială dacă aveţi copil de gimnaziu. De asemenea, liceenii , conform acestui regulament, 

nu pot intra În şcolile gimnaziale. Tot pentru aceeaşi protecţie. 

E.Ş. : Bun. Şi a doua Întrebare, Îmi cer scuze, pentru cei care comit, sau au 

comportament neadecvat, cum se va face sancţionarea acestora? Cine o ... cine va da ... 

Bogdan-Alexandru Gârbu, Director General DGAPI: Organele abilitate. Doar de către 

poliţie şi organele abilitate în acest sens. Paznicul va suna imediat, fie la poliţia locală, fie la 

poliţia municipală, fie la 112, şi se vor lua sancţiuni conform legii. 

E.Ş.: Şi li se va interzice după aceea să vină În curtea şcolii, sau cum? La aspectul acesta 

mă refer pentru că ai comis-o o dată, de două ori, de trei ori . .. 
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Bogdan-Alexandru Gârbu, Director General DGAPI: Mi se pare o menţiune foarte bună 

şi mi se pare că ar trebui să completăm regulamentul cadru inclusiv cu aceste măsuri. 

E. Ş.: Şi , pe de altă parte, din ce ştiu, În şcoli sunt asociaţii precum Inocenţi , care au 

copii, au în grijă copii cu probleme sociale, în general. Ar trebui, cumva, să poată să rezerve 

În anumite zile spaţiile din curtea şcolii cumva, sau să, cum să spun, Întrebarea mea este în 

felul următor: programul ăsta îşi propune să facă şi partea de integrare pentru aceşti copii, 

cumva? Adică, sub supraveghere mă refer, Într-un fel sau altul. 

Alexandra-Elena Chiri/ă, Viceprimar Sector 2: Nu este un regulament doar pentru 

deschiderea curţilor şcolilor, nu este un regulament care să producă nişte evenimente 

coordonate de ... dar ... 

E.Ş .. Înţeleg. 

Alexandra-Elena Chiri/ă, Viceprimar Sector 2: ... dacă cei de la Inocenţi au nevoie de 

spaţiul respectiv, adică poate să fie, se încadrează în activităţi ale şcolii, atunci curtea poate 

să fie doar pentru ei. 

E.Ş.: Ok. Bun, am Înţeles. Poate nu m-am exprimat eu bine, nu ştiu , nu mă pricep foarte 

tare la exprimare. Era doar o idee. 

Alexandra-Elena Chirilă, Viceprimar Sector 2: Mulţumim. Domnul Gârbu văd că 

domnul A.A. solicită un punct de vedere la ce a zis dânsul mai devreme. Am văzut În chat. 

Bogdan-Alexandru Gârbu, Director General DGAPI: Legat de ce, domnul A.A.? 

A.A.: Legat de proiecte de amenajare a curţilor şcolilor, făcute de profesionişti şi ştiţi 

exemplul, ce s-a întâmplat la Şcoala 24. Am stat la o masă, la un moment dat cu direcotrul 

şcolii, cu părintele, cu specialistul, care avea o soluţie, vă spun ca să vă amuz, părintele a şi 

plecat din acea şcoală. Că nu s-a făcut. 

Bogdan-Alexandru Gârbu, Director General DGAPI: Da ... 

A.A.: El s-a chinuit, era un părinte implicat, s-a chinuit să intre, nu putea să intre În 

curtea şcolii. .. şi ... până la urmă a adus şi un specialist... haideţi să amenajăm curtea şcolii, 

unde nu era nici măcar un panou de baschet şi ştiţi bine, acuma ... În aceeaşi şcoală se 

intră... când plouă ... părinţii sunt vai de mama lor. .. aşteaptă la o poartă de fier şi ... este 

penibil, că nu s-a reparat. .. 

(se suprapune intervenţia domnului director Gârbu cu cea a domnului A.A.) 

Bogdan-Alexandru Gârbu, Director General DGAPI: Idealul aşa este: să fie nişte 

curţi amenajate ... să existe facilităţi sportive ... absolut toate noi. .. să existe zone verzi. .. 

zone cu aspersie ... dar nu s-a putut face totul deodată. După cum bine ştiţi şi dvs. 

(se suprapune intervenţia domnului director Gârbu cu cea a domnului A.A.) 
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A.A.: ( ... ) în momentul în care se fac de către specialişti. Şi în 2-3 ani de zile se pot 

implementa. 

Bogdan-Alexandru Gârbu, Director General DGAPI: În momentul de faţă, domnul 

A.A., toate locurile de joacă şi toate facilităţile sportive sunt autorizate şi sunt verificate 

pentru a fi utilizate de către copii. În momentul de faţă. Nu spun că lucrurile nu pot fi mai 

bune decât sunt în momentul de faţă. Cu siguranţă că pot fi mai bune, dar şi acum unităţile 

de învăţământ, curţile unităţilor de învăţământ, pot fi folosite de către copii în condiţii de 

siguranţă. Asta nu înseamnă că noi o să stăm cu mâinile în sân şi nu o să îmbunătăţim aceste 

lucruri. Suntem în curs cu o procedură de licitaţie pe tot ce înseamnă curţi , terenuri , dar asta 

va mai dura. 

A.A.: În ce sens, curţi, terenuri? Licitaţie pentru ce anume? 

Bogdan-Alexandru Gârbu, Director General DGAPI: Pentru tot ce înseamnă 

amenajarea curţilor unităţilor de învăţământ. 

A.A.: Deci vreţi să faceţi amenajarea curţilor şcolilor printr-o licitaţie ... deci ... până 

la urmă faceţi acest proiect de amenajare a curţilor şcolilor? 

Bogdan-Alexandru Gârbu, Director General DGAPI: Poftiţi? 

A.A.: Deci veţi da drumul la o licitaţie... că nu am înţeles, pentru amenajarea 

'1 ? curţI or .. " 

Bogdan-Alexandru Gârbu, Director General DGAPI: Se va da drumul la o licitaţie cu 

două componente: una cu întreţinerea curţilor şcolilor, deci partea ... componenta de servicii, 

partea de Întreţinere şi partea de investiţii. 

A.A.: Da, dar dacă vă aduceţi aminte, atunci când am discutat la Şcoala 24, doamna 

director avea dreptate: anumite activităţi, nu neapărat sportive, activităţi care se fac În curtea 

şcolii ... părintele Îşi dorea altceva ... şi-atunci acea doamnă arhitect a venit cu nişte soluţii. 

Chiar mi-au şi plăcut ( ... ) la asta mă refeream ... 

Bogdan-Alexandru Gârbu, Director General DGAPI: Noi discutăm ... La nivelul 

reţelei de Învăţământ a Sectorului 2 există În curs ... se... e aproape finalizată o 

documentaţie tehnică cu tot ceea ce priveşte partea de întreţinere şi partea de investiţii şi nu 

mă refer doar la Şcoala 24, la toată reţeaua de ÎnVăţământ a Sectorului 2. După ce vom avea 

această licitaţie finalizată, tot ce înseamnă proiecte, proiectul tehnic, va fi făcut şi dezbătut 

împreună cu Consiliul de Administraţie şi cu conducerea unităţii de învăţământ. 

Alexandra Chirilă, Viceprimarul Sectorului 2: Bun ... o să ... o să vă rog să ne 

Întoarcem la Regulament, care este, de altfel, şi subiectul acestei dezbateri şi , dacă nu mai 

sunt sugestii sau recomandări finale, o să închidem această dezbatere în această seară, cu 
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menţiunea că pe adresa mea de email viceprimar.achirila ((il.ps2 .ro puteţi să trimiteţi ... dacă 

vă mai vin idei pe parcurs ... O să vă rog frumos ... proiectul acesta ÎI voi depune cel mai 

probabil pentru şedinţa ordinară de la final de mai. Atunci va fi următoarea şedinţă de 

consiliu. Doamna LC., văd că aţi mai ridicat mânuţa odată... o ultimă intervenţie, vă rog ... 

/.e.: ... 

Alexandra-Elena Chirilă, Viceprimar Sector 2: Nu vă aud ... 

/. e.: Eu voiam să vă mulţumesc pentru iniţiativă , pentru transparenţă şi pentru 

implicare şi sunt ferm convinsă că e doar Începutul şi că ne aşteaptă o perioadă În care, dacă 

vrem cu toţii să punem osul la treabă şi umărul , vom reuşi să facem lucruri frumoase 

Împreună. 

Alexandra-Elena Chirilă, Viceprimar Sector 2: Vă mulţumesc. 

/. e. : Şi cu domnii de la Ferdinand, cu care m-am mai intersectat şi cu toţi cei care-şi 

doresc să se implice În zona comunităţilor şcolare eu cred că putem să facem lucruri foarte 

frumoase. Important este să vrem, să se organizeze astfel de Întâlniri În care să ne spunem 

fiecare punctul de vedere, să venim cu idei, cu soluţii şi cred că putem să facem lucrurile să 

meargă. Să Începem de undeva. Asta e cel mai important. Mulţumesc din suflet. 

Alexandra-Elena Chirilă, Viceprimar Sector 2: Mulţumim pentru participare, doamna 

LC .. Bun. Vă mulţumesc frumos tuturor, mulţumesc pentru participare şi pentru idei. După 

cum am spus, adresa demail este deschisă şi ... o seară bună şi ... domnul E.Ş .... aţi mai 

ridicat mânuţa odată ... 

E.Ş.: Îmi cer scuze ... am pus o Întrebare ... probabil că nu aţi văzut-o .. . 

Alexandra-Elena Chirilă, Viceprimar Sector 2: V-am răspuns : şedinţele de consiliu 

sunt În ultima ... de regulă sunt În ultima joi a lunii dar, dacă utima joi a lunii nu este ... este 

depăşită ... atunci se Întâmplă mai devreme ... sunt anunţate pe pagina de Facebook a 

Primăriei. 

E.Ş.: Înţeleg că proiectul acesta îl veţi depune în luna mai, când va fi şedinţă de 

consiliu ... asta voiam să înţeleg ... şi ... doi ... cum aş putea să fac să particip la acea şedinţă, 

ca asistenţă, online? Aş vrea să văd ce spun cei din consiliu. Chiar sunt curios să văd ce 

amendamente vor aduce ... 

Alexandra-Elena Chirilă, Viceprimar Sector 2: Dacă doriţi să participaţi online ... 

puteţi să urmăriţi pe pagina de Facebook şedinţa de consiliu a Primăriei. Altfel , ca să puteţi 

să participaţi, trebuie să veniţi În şed inţă, pentru că online suntem doar noi, consilierii, 

pentru că trebuie să votăm , deci nu puteţi să participaţi online, cum este acum, pe Webex. 
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Puteţi urmări şedinţa pe pagma de Facebook ş i să interveniţi cu comentarii ŞI aşa mal 

departe. 

E.Ş.: Ok, mulţumesc mult de tot ... 

A.A.: Doamna Viceprimar, o ultimă întrebare, vă rog! Aşa cum a propus doamna LC., 

de ce nu încercaţi un proiect-pilot cu câteva şcoli ... 5-10 şcoli maxim cu intrare liberă ... 

Racoviţă ... şi vedeţi ce se întâmplă ... 

Alexandra-Elena Chiri/ă, Viceprimar Sector 2: O să ... iau asta în considerare. De 

aceea am şi făcut aceată dezbatere, tocmai pentru că voiam să discut cu dvs şi cu cei 

interesaţi acest Regulament. O să-I discut cu domnul Gârbu, o să-I discut şi cu şcolile şi 

consiliile de administraţie ale şcolilor ... 

A.A.: Mă scuzaţi, pe ele nu le aveţi În vedere în acest moment, consiliile de 

administraţie ... şi dacă faceţi un proiect general, în şcolile unde există activităţi în weekend 

. .. le veţi termina. Pentru că acolo ( ... ) ş i vor apare confl ictele. Asta trebuie să ( . .. ) 

Alexandra-Elena Chirilă, Viceprimar Sector 2: Voiam să vă spun că am luat deja 

legătura cu directorii , le-am trimis un e-mail în ziua când s-a pus în dezbatere acest 

Regulament. A fost trimis personal către domnii şi către doamnele directori de şcoală şi voi 

discuta ... mai sunt ... nici nu a început luna mai ... deci mai avem ... 

A.A.: Au răspuns în 2016 - sunt două dosare. De două ori directorii şcolilor au 

răspuns la acest proiect. chiar vă rog să consultaţi ce au răspuns. 

Alexandra-Elena Chirilă, Viceprimar Sector 2: O să caut. .. am văzut că ... 

A.A.: Cei care au fost de acord ... au fost cinci şcoli de acord ... şi celelalte ... pentru 

ce erau împotrivă ... 

Bogdan-Alexandru Gârbu, Director Genera! DGAP/: Depinde cum s-a pus 

întrebarea ... domnul consilier. .. 

A.A.: Am şi precizat ... prima întrebare a fost reală ... Ia a doua au apărut clarificări, 

dar încă o întrebare s-a văzut clar - că decizia nu este a Consiliului de Administraţie, ci 

directorul o ia de unul singur, fără să se consulte, inclusiv cu părinţii , care sunt în Consiliul 

de Administratie. Sau cu ... responsabilii din Primărie care ... pentru că ... repet ... sunt multe 

lucrui care trebuie luate În calcul, aşa... se face un Regulament care va genera doar 

discuţii. .. din punctul meu de vedere. Şi vorbesc strict, nu din auzite, ci văzând cum s-a vrut 

să se implementeze acest proiect. 

Alexandra-Elena Chiri/ă, Viceprimar Sector 2: Mulţumim frumos, domnule A.A. 

Mulţumim mult. 
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